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Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady dňa 6. 7. 2023 
 

Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 

Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2023/00697 

Programová služba: Jednotka 

Vysielateľ: Rozhlas a televízia Slovenska 

Číslo autorizácie: AT/22 

 

Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 

 

Návrh uznesenia: 

Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 

písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) postupom 

podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnet na preverenie evidovaný pod  

č. PGO-RPMS/2023/00697 smerujúci voči vysielaniu televíznej programovej služby Jednotka 

vysielateľa Rozhlas a televízia Slovenska a uznala podnet na preverenie podľa ustanovenia § 150  

ods. 13 zákona č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnený. 

 

Úloha: 

Kancelária Rady oznámi podávateľovi podnetu výsledok preverenia podnetu. 

T: 17. 7. 2023                                Z: PgO 

 

 

  



Kance lár ia  Rady  pre  mediá lne  s lužby  

 
Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady pre mediálne služby 

dňa 6. 7. 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podnet na preverenie č.  PGO-RPMS/2023/00697 zaevidovaný dňa 24. 4. 2023 

Podávateľ:                              fyzická osoba 

Predmet podnetu:                           O 5 minút 12 

Deň a čas vysielania:                         23. 4. 2023 o cca 11.55 hod.  

Označenie podľa JSO:                       - 

 

Programová služba:   Jednotka 

Vysielateľ:    Rozhlas a televízia Slovenska 

Číslo autorizácie vysielania:  AT/22 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

Dátum:                       28. 6. 2023  



OBSAH  PODNETU: 
 „Verejnoprávna RTVS akceptovala, že strana SaS na poslednú chvíľu poslala do relácie 

náhradu za R. Sulíka v podobe B. Gröhlinga. Sulík bol vraj zdravotné indisponovaný. Je to v 

priamom protiklade k tomu, že RTVS nevpustili do diskusie s ministrom Naďom poslanca Blahu 

pred niekoľkými týždňami. Blaha bol vtedy nominovaný stranou Smer ako náhrada za 

zdravotne indisponovaného M. Kéryho. V oboch prípadoch išlo o rovnakú situáciu a zmena 

prišla na poslednú chvíľu. V prípade Blahu však vedenie RTVS nepustilo poslanca do štúdia a 

vrátnik ho poslal domov. Naď ostal v relácii sám a RTVS vyhlásilo, že vždy bude v takýchto 

prípadoch uplatňovať politiku prázdneho kresla. V prípade Gröhlinga však odrazu toto 

predsavzatie RTVS neplatí - SaS si môže nominovať náhradníka, Smer nie. Je to v rozpore s 

mediálnym zákonom, ktorý hovorí o objektivite a vyváženosti - v tomto prípade došlo k inému 

prístupu v prípade Smeru a SaS, čo je porušenie nestrannosti a objektívnosti zo strany RTVS. 

Poprosím preskúmať.“ 

 

PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 

Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách: 

 

§ 8 ods. 4  

Aktuálna publicistika 

„Aktuálna publicistika je program tematicky spätý so spravodajstvom, ktorý obsahuje 

komentáre k správam a udalostiam, analýzy vývoja, politické stanoviská k udalostiam alebo 

názory politikov na jednotlivé témy.“ 

 

§ 25 

Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 

Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa 

tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality a 

objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný 

a) zabezpečiť všestrannosť informácií a názorovú pluralitu v rámci vysielanej programovej 

služby, 

b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 

publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 

charakteru. 

 

ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 

Podávateľ namietal voči objektivite, nestrannosti a vyváženosti programu, nakoľko vysielateľ 

RTVS akceptoval, že strana SaS nahradila Richarda Sulíka Branislavom Gröhlingom, pričom 

strane Smer-SD bola podobná zmena diskutujúcich zamietnutá. 

 

Predmetom monitoringu bola relácia  O 5 minút 12 z 23. 4. 2023, kde pozvanými hosťami boli:  

Veronika Remišová – poverená ministerka investícií, regionálneho rozvoja a 

informatizácie SR, predseda strany Za ľudí 

Branislav Gröhling – poslanec NR SR, podpredseda SaS 

 

Program sme posudzovali na základe ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z., 

podľa ktorého: „Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do 

evidencie podľa tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej 

plurality a objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný zabezpečiť objektívnosť a 

nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej publicistiky; názory a 

hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského charakteru.“ 



Moderátor v úvode predstavil hlavné témy, na ktoré sa diskutovalo v rámci relácie. Pred 

začatím samotnej diskusie vysielateľ ešte sprostredkoval krátky príspevok, v ktorom odzneli 

vyjadrenia E. Hegera a J. Šeligu. Tí sa vyjadrovali k odchodu poslancov zo strany Za ľudí do 

nového politického subjektu E. Hegera s názvom Demokrati. Ďalej bolo odvysielané aj krátke 

stanovisko predsedu strany SaS, ktorý sa na kongrese svojej strany vyjadroval  

k nadchádzajúcim predčasným parlamentným voľbám, na čo bol dodatočne odvysielaný 

komentár politológa k očakávaným volebným preferenciám strany SaS. 

Za tým v rámci monitorovaného programu s moderátorom v štúdiu diskutoval poslanec  

B. Gröhling a poverená ministerka investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie SR  

V. Remišová. 

Úvodná časť diskusie sa venovala kongresu strany SaS, respektíve personálnym pohybom na 

politickej scéne, t. j. odchod poslancov Šeligu a Žitňanskej do strany Demokrati. V následnej 

diskusii hostia na základe doplňujúcich otázok moderátora diskutovali a konfrontovali svoje 

názory na tému rozpadu bývalej koalície, respektíve reagovali na otázky týkajúce sa 

predčasných parlamentných volieb v septembri 2023 (napr. spájanie politických strán, 

predvolebná a povolebná spolupráca a pod.) 

Ďalej sa diskusia posunula k téme zákazu dovozu ukrajinskej pšenice a iných 

poľnohospodárskych produktov. V úvode danej témy boli sprostredkované viaceré stanoviská 

poslancov (Fico, Karahuta, Becík), povereného ministra pôdohospodárstva a vidieka SR  

S. Vlčana či J. Bíreša zo Štátnej veterinárnej a potravinovej správy SR. Za tým moderátor 

vyzval na reakciu pozvaných hostí, ktorí v kontexte danej témy postupne reagovali na súvisiace 

otázky so zakázaným pesticídom a kontaminovanou pšenicou. Ďalej reagovali na zrušenie cla 

pre ukrajinskú pšenicu, ktorým boli znevýhodnení slovenskí farmári či na aktuálny zákaz 

dovozu predmetnej pšenice z Ukrajiny na Slovensko. 

Diskusia posunula aj k téme ceny potravín a k potravinovej inflácii. Remišová v tejto súvislosti 

kritizovala návrhy opozície na zníženie cien potravín napr. zníženie DPH na vybrané potraviny, 

zastropovanie marže zisku, pričom vyzdvihla tri kroky vlády, ktoré naopak pomohli proti 

inflácii: zamestnanosť, zastropovanie cien energií a osobitné príspevky pre ohrozené skupiny. 

Opačný pohľad na prezentované tvrdenie sprostredkoval samotný moderátor, ktorý Remišovej 

vytkol, že občanom klesajú platy, a zároveň majú drahé náklady a drahé ceny potravín. Za tým 

poslanec Gröhling vyzval Remišovú, aby viac navštevovala ľudí, pričom poukázal na výdavky 

rodín, ktoré sa obratom vracajú späť štátu (poplatky za materské školy,  obedy, odvoz odpadov 

a pod.). Na jeho slová moderátor reagoval argumentom, že aj samosprávy dostali určité 

kompenzácie, pričom majú mať viac peňazí v rozpočte ako v minulom roku, respektíve 

poukázal i na to, že matka s tromi deťmi dostane viac peňazí ako za vlády P. Pellegriniho.  

Ďalej hostia prezentovali a navzájom konfrontovali svoje názory na diskutovanú tému, 

predovšetkým na tému finančnej pomoci samosprávam, pričom aj moderátor doplňujúcimi 

otázkami ďalej usmerňoval diskusiu v rámci danej témy a z jeho strany naďalej dochádzalo 

k názorovej oponentúre voči obom pozvaným hosťom. 

Vzájomná argumentačná konfrontácia stanovísk pokračovala aj pri téme čerpania eurofondov. 

Gröhling skritizoval Remišovú za to, že Slovensko ešte nedokázalo vyčerpať peniaze, ktoré mu 

mohli pomôcť, respektíve na jej ministerstve ani nie je vypracovaná metodika na vyhlasovanie 

výziev. Moderátor pri tejto téme dodal, že taktiež opozičná strana Hlas-SD poukazuje na 

skutočnosť, že Slovensko musí do konca roka minúť 5 miliárd eur, pričom Gröhling pokračoval 

v kritizovaní práce poverenej ministerky Remišovej. Na to moderátor vyzval poverenú 

ministerku Remišovú, ktorá divákom vysvetlila systém čerpania eurofondov v starom a novom 

programovacom období. 

Pri nasledujúcej téme moderátor kládol otázky týkajúce sa plánu obnovy. Moderátora 

zaujímalo, či aj strana SaS nie je zodpovedná za to, že blokuje prílev európskych peňazí do 

našej krajiny aj tým, že nezahlasovala za školský zákon či iné zákony, ktoré sa musia schváliť 



ešte v tomto roku. Moderátor rovnako opätovne vyzval na reakciu Remišovú, pričom sa 

dopytoval ako sú v rámci bývalej štvorkoalície dohodnutí na podpore ďalších potrebných 

zákonov, respektíve či nemocnica Rázsochy bude postavená z plánu obnovy. 

Posledná diskutovaná téma sa v krátkosti dotýkala podpore poslaneckých návrhoch zo strany 

SaS a Za ľudí. 

 

                                                                      * * *     

 

Podávateľ namietal voči objektivite, nestrannosti a vyváženosti programu, nakoľko vysielateľ 

RTVS akceptoval, že strana SaS nahradila Richarda Sulíka Branislavom Gröhlingom, pričom 

strane Smer-SD bola podobná zmena diskutujúcich zamietnutá. 

 

Počas monitoringu sme zaznamenali predmetnú výhradu podávateľa v nasledovnom kontexte: 

 

Marek Makara, moderátor: „Dnes tu s vami mal sedieť aj opäť po piatykrát už zvolený líder 

strany SaS-ky, pán Richard Sulík. Ospravedlnil sa pre stratu svojho hlasu. Zastúpi ho teda 

podpredseda SaS-ky, bývalý minister školstva a aktuálne aj najnovšie dvojka kandidátky, pán 

Branislav Gröhling.“ 

Branislav Gröhling: „Dobrý deň prajem a ďakujem, veľmi pekne. Ospravedlňujem sa za to, 

že sa musela urobiť takáto výmena. Ďakujem veľmi pekne, aj Slovenskej televízii, aj pani 

Remišovej, že prijala to, že tu namiesto pána Sulíka môžem teda sedieť ja, naozaj je veľmi 

indisponovaný. Stratil hlas, čo včera bolo aj vidieť, takže ďakujem veľmi pekne za toto, aspoň 

vizuálne sa nejako približujeme spolu.“ 

 

Čo sa týka výberu tém a skladby hostí diskusných programov, tie spadajú plne do kompetencie 

vysielateľa a vedenia redakčného tímu v zmysle § 16 ods. 1 zákona č. 264/2022 Z. z., podľa 

ktorého poskytovateľ obsahovej služby (teda aj vysielateľ programovej služby) poskytuje 

obsahovú službu slobodne a nezávisle. Rada v rámci svojej rozhodovacej praxe rešpektuje túto 

kompetenciu vysielateľa a programy aktuálnej publicistiky posudzuje predovšetkým z hľadiska 

ich obsahu. 

Z praktického hľadiska sa požiadavka nestrannosti a objektivity prejavuje najmä v otázke 

personálneho zloženia diskusií, kedy by pozvaní hostia mali zastupovať rôzne časti politického 

spektra, rôzne názorové prúdy v rámci danej problematiky alebo rôzne strany konkrétneho 

sporu. 

V tejto súvislosti dodávame, že namietaná výhrada týkajúca sa výmeny, respektíve nahradenia 

pozvaného hosťa iným hosťom, nie je v kompetencii Rady pre mediálne služby, ale v tomto 

prípade priamo vysielateľa RTVS, respektíve Rady RTVS. 

 

  

Sme toho názoru, že pozvaní hostia, t. j. poverená ministerka a poslanec NR SR zastupovali 

v predmetnom programe rôzne názorové strany. Stranu SaS možno z politologického hľadiska 

charakterizovať ako subjekt, ktorý sa v čase vysielania nachádzal v opozícii voči vtedajšej 

vládnej koalícii. Domnievame sa však, že v danej politickej situácii, teda v období pred 

predčasnými parlamentnými voľbami, je pri niektorých politických stranách pomerne zložité 

určiť ich jednoznačné politické zaradenie. V tejto súvislosti treba poukázať aj na to, že strana 

SaS bola až do 1. 9. 2022 súčasťou bývalej vládnej koalície. Aj počas predmetnej diskusie 

zaznelo viacero zmienok, ktoré poukazovali na to, že strana SaS už nie je koaličnou stranou 

napr.: rozpad bývalej štvorkoalície, povalenie vlády, vzájomná kritika medzi stranami Za ľudí 

a SaS a pod. 



Kontext predmetnej diskusie medzi Veronikou Remišovou a Branislavom Gröhlingom tvorila 

téma predčasných parlamentných volieb, personálne pohyby medzi politickým stranami, zákaz 

dovozu ukrajinskej pšenice a iných poľnohospodárskych produktov, finančná pomoc 

samosprávam, čerpanie eurofondov v starom a novom programovacom období, plán obnovy 

a podpora zákonov s tým spojených, podpora či kritika poslaneckých návrhov zo strany SaS a 

strany Za ľudí. 

Počas diskusie v rámci vyššie spomenutých oblastí zaznelo medzi diskutujúcimi hosťami 

viacero vzájomných kritických zmienok, pričom zároveň pri diskutovaných témach dochádzalo 

k vyvažovaniu aj o argumenty neprítomnej strany napr. boli odvysielané sprostredkované 

vyjadrenia viacerých politikov a predsedu Štátnej veterinárnej a potravinovej správy. 

Moderátor počas diskusie taktiež dokázal sprostredkovať argumenty členov koalície a opozície, 

ale aj  predstaviteľov samospráv či pohľad verejnosti. Podľa nášho názoru bolo vedenie diskusie 

na základe položených a doplňujúcich otázok korektné, vecné a objektívne, pričom moderátor 

usmerňoval debatu tak, aby nevybočovala z okruhu preberaných tém. 

 

Konštatujeme, že obaja hostia mali rovnaký priestor dostatočne reagovať a vysloviť svoj názor 

v rámci diskutovaných tém,  čo zároveň dávalo divákom možnosť vnímať uvedené témy aj v 

širších súvislostiach, aby si tak mohli vytvoriť svoj vlastný názor.  

Sme tak toho názoru, že argumentačná konfrontácia stanovísk prezentovaných v štúdiu ponúkla 

divákom náležite rôznorodý názorový diskurz, pričom aj moderátor plnil úlohu názorového 

oponenta. 
 

Myslíme si, že diskusia s pozvanými hosťami bola vyvážená a objektívna, t. j. nebola v rozpore 

s § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách. 

 

 

ZÁVER:   

Na základe uvedeného sme toho názoru, že vysielateľ programovej služby Jednotka 

odvysielaním relácie O 5 minút 12 dňa 23. 04. 2023 neporušil ustanovenie § 25 písm. b) 

zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách. 

Podnet na preverenie navrhujeme posúdiť ako neopodstatnený. 

  



          K bodu č. 54   

Prepis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností podľa 

zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2023/00697) 

 

Monitorované vysielanie:  O 5 minút 12 

Deň vysielania:   23. 4. 2023 

Čas vysielania:   11:55 h 

Označenie podľa JSO:         - 

 

časový kód cca: 

11:54:51 reklamný blok 

11:54:54 zvukovo-obrazový predel 

11:55:00 oznam o audio komentári 

11:55:06 začiatok programu O 5 minút 12 

 

Marek Makara, moderátor: „Slovensko zakázalo dovoz ukrajinskej pšenice. Opatrenie má 

ochrániť našich farmárov, aj zdravie ľudí. Napriek zákazu, sýpky farmárov sú plné a pšenicu 

nevedia predať. Časť opozície chce zvolať mimoriadnu schôdzu, cíti poslednú príležitosť ako 

pred voľbami urobiť niečo s vysokými cenami potravín. Nájdu riešenia od okrúhleho stola 

podporu v parlamente? Priebežný exodus poslancov strany Za ľudí, dokonalí Demokrati. 

Eduard Heger prichýlil posledných odídencov zo strany, ktorú kedysi spoluzakladal 

exprezident Andrej Kiska. V strane Za ľudí v parlamente zostal už iba jeden mandát. Aký 

politický osud čaká Veroniku Remišovú? Podarí sa Richardovi Sulíkovi piatykrát previezť 

SaS-ku tak jednoznačne cez brány parlamentu, ako sa mu podarilo na víkendovom kongrese 

potvrdiť pozíciu lídra liberálov? Je O 5 minút 12, dobrý deň.“ 

Eduard Heger: „Dámy a páni som veľmi rád, že dnes môžem privítať v radoch Demokratov 

ďalšie dve dôležité posily.“ 

Juraj Šeliga: „Mne sa zdalo korektné dokončiť platnosť koaličnej zmluvy so stranou Za ľudí, 

ale ja som to napísal pri odchode, že strana nebola tá, ktorú som spoluzakladal s Andrejom 

Kiskom, niektoré veci sa zmenili, na niektoré veci sme mali iný názor s pani predsedníčkou.“ 

Richard Sulík: „Už odmietame byť len do počtu, odmietame byť menšinovým partnerom, a 

práve preto v týchto voľbách meníme hru, preto ideme urobiť, čo najviac, aby sme vyhrali 

voľby.“ 

Radoslav Štefančík: „Ten koláč nemožno rozdeliť alebo nemožno ho natiahnuť, ten ostáva 

stále ten istý a vzhľadom na to, že ponuka je veľmi široká, tak šance SaS na to, aby urobila 

nejaké dvojciferné číslo vo voľbách, je skutočne veľmi nízka.“ 

Marek Makara, moderátor: „Problémy farmárov s ukrajinskou pšenicou, vysoké ceny 

potravín, májová schôdza parlamentu s takmer dvoma stovkami návrhov a v neposlednom 

rade pohyby na politickej scéne tesne pred voľbami, ktoré v posledných dňoch vyriešili viac 

ako jeden a polročnú dilemu odchodu Juraja Šeligu zo strany Za ľudí. O aktuálnych témach 

budú dnes diskutovať poverená ministerka regionálneho rozvoja a predsedníčka strany Za 

ľudí, pani Veronika Remišová.“ 

Veronika Remišová, poverená ministerka investícií, regionálneho rozvoja a 

informatizácie SR (Za ľudí): „Prajem pekný deň.“ 

Marek Makara, moderátor: „Dnes tu s vami mal sedieť aj opäť po piatykrát už zvolený 

líder strany SaS-ky, pán Richard Sulík. Ospravedlnil sa pre stratu svojho hlasu. Zastúpi ho 

teda podpredseda SaS-ky, bývalý minister školstva a aktuálne aj najnovšie dvojka kandidátky, 

pán Branislav Gröhling.“ 



Branislav Gröhling, poslanec NR SR (SaS): „Dobrý deň prajem a ďakujem, veľmi pekne. 

Ospravedlňujem sa za to, že sa musela urobiť takáto výmena. Ďakujem veľmi pekne, aj 

Slovenskej televízii, aj pani Remišovej, že prijala to, že tu namiesto pána Sulíka môžem teda 

sedieť ja, naozaj je veľmi indisponovaný. Stratil hlas, čo včera bolo aj vidieť, takže ďakujem 

veľmi pekne za toto, aspoň vizuálne sa nejako približujeme spolu.“ 

Marek Makara, moderátor: „Verím, že sa pani ministerka nenahnevá, ak zostanem teda 

rovno pán Gröhling pri vás, pretože čerstvo máte po kongrese. Ten kongres dopadol, 

predpokladám teda pre vás úspešne, rovnako pre pána Sulíka, ktorý teda bol už po piatykrát 

zvolený ako líder, aj volebný líder SaS-ky. Zazneli tam dosť také sebavedomé vyjadrenia, že 

teda nechcete byť už len do počtu, že zmeníte hru, že chcete vyhrať voľby, riadiť krajinu. 

Prečo si myslíte, že dopadnete lepšie ako pred troma rokmi, keď ste v roku 2020 dosiahli 

výsledok 6,2 %, čo bolo pretavené do trinástich mandátoch v parlamente?“ 

Branislav Gröhling: „Čo sa týka volieb, tak to nie sú akože dobré výsledky nás nejako 

osobne alebo pána Sulíka alebo ostatných kolegov, sú to dobré výsledky prioritne pre našu 

stranu, pre SaS-ku. Ja som veľmi rád, že sme vyslali tento signál, že sme naozaj proeurópska 

strana, že sme proti ruská strana, že sme liberálna strana, že sme reformná strana, že sme 

pravicová strana, a že budeme obhajovať slobodu a budeme obhajovať aj financie a 

zodpovedné riešenie financií nás všetkých občanov, že to nebude také bezbrehé rozdeľovanie 

finančných prostriedkov, ako aj že sme reformná strana, čo sme už dokázali za ostatné roky. 

Čo sa týka tých volieb, tie jasne ukázali, že kto je našim lídrom, bol opätovne potvrdený pán 

Sulík, naozaj, že absolútnou väčšinou všetkých členov a týmto ideme ďalej do volieb.“ 

Marek Makara, moderátor: „Áno. Na v tom kongrese vystúpil aj sociológ Michal Vašečka, 

ktorý vám teda poradil, že by ste mali komunikovať pád Radičovej vlády, ako to, že to bola 

vaša vina, teda priznať chybu, aspoň teda tak som to pochopil a pád vlády Igora Matoviča 

ako nejakú obeť v úvodzovkách. Znamená to, že teda už ste sa trošku odrazili odo dna, čo sa 

týka tých preferencií, pretože tento týždeň vám volebný prieskum Medianu Sk prisúdil zhruba 

okolo 8 %. Máte pocit, že ste sa už teda striasli tej nálepky, čo vám prisudzujú, teda aj vaši 

bývalí politickí partneri v koalícii, že ste nejakí povaľovači vlády alebo rozbíjači koalície?“ 

Branislav Gröhling: „S týmto by som absolútne nesúhlasil, že sme nejaký povaľovači vlády 

alebo niečo podobné, sme jasne hodnotová strana, ktorá povie to, čo si myslí, stanoví si ten 

cieľ a za tým cieľom ide. Ja viem, že možno teraz za to trpíme v rámci tých volebných 

preferencií, ale zas tá doba a tieto mesiace nám ukazujú, že sme urobili správne rozhodnutia, 

že sme ten problém aj jasne pomenovali. Momentálne v podstate z OĽaNO odchádzajú 

absolútne všetci poslanci, ktorí pevne stáli pri lídrovi a je to ukážka toho, že sme mali pravdu, 

že aj oni teraz vidia, že naozaj takýmto spôsobom sa nedalo vládnuť. My sme veľa znášali 

nejakým spôsobom tie útoky a vôbec sa k tomu nevyjadrovali, boli sme zdržanliví, ale potom 

už prišla taká tá čiara, pre mňa osobne to napr. na Ministerstve školstva bolo v rámci 

vyjednávania platov pre zamestnancov školstva. Viete, politici musia znášať nejaký tlak aj 

nejaké osočovanie, ale akonáhle už začalo toto osočovanie aj na ľudí na ministerstve, 

akonáhle to začalo smerom k riaditeľom škôl alebo učiteľom, že sme nevedeli sa rozvíjať, lebo 

sme nemali finančné prostriedky, tak to už to bola tá čiara, kedy sme jasne povedali, že takto 

nemôžme fungovať, ale vždy sme boli ten zodpovedný partner a ja tvrdím, že aj ten najbližší 

partner sme chceli byť, pretože sme podporovali všetky reformy, lebo kvôli SaS-ke prešli 

reformy v rámci zdravotníctva, národných parkov a ostatné reformy, ktoré sa prinášali. 

Bohužiaľ, koaliční partneri si vybrali ako najbližšieho partnera Sme rodina. Pani Remišová si 

prioritne vybrala teda menšinovú vládu a zostala v menšinovej vláde aj s parlamentom, kde 

nemali väčšinu. Toto je ich zodpovednosť. My sme to jasne pomenovali a s týmto pôjdeme do 

volieb a budeme ponúkať takú tú stabilitu a korektnosť.“ 

Marek Makara, moderátor: „Dajme priestor pani ministerke, pretože je pravdepodobné asi 

nebude súhlasiť úplne s vami, pretože teda vy ste často, často sa vyjadrovali, že SaS opäť teda 



povalila už tretiu vládu, aj zaznelo to aj z vašich úst. V podstate ja som sa aj pána Gröhlinga 

pýtal na to, že teda či naozaj boli iba do počtu, a že chcú teraz naozaj rozdávať karty, pretože 

či to naozaj tak bolo. Vnímali ste ich ako to, že boli do počtu, pritom ich rozhodnutia v tých 

koalíciách boli naozaj fatálne?“ 

Veronika Remišová: „Ja si nemyslím, že nejaká strana vo vládnej koalícii bola iba do počtu, 

pretože niektoré veci prechádzali vďaka hlasom jedného alebo dvoch poslancov, napr. tie 

reformy, čiže tam nielen strana Za ľudí, strana SaS hrali kľúčovú úlohu, čiže nebola strana 

SaS len do počtu, tak isto ako ani strana Za ľudí nebola do počtu a to isté platí aj pri 

predchádzajúcej vláde Ivety Radičovej, kde strana SaS bola druhá najsilnejšia strana po 

SDKÚ, takže v tejto koalícii nám sa podarilo presadiť strane Za ľudí 400 bodov a ja som 

naozaj je pravda, že ja som, hovorím to v dobrom, Richarda som ho aj prosila, aby 

neodchádzal z vlády práve kvôli tomu, že Slovensko išlo do najťažšej energetickej krízy, aká 

vôbec bola, aj s najvyššou infláciou, a keď sa vrátim k zostavovaniu vlády v roku 2020, my 

sme boli strana Za ľudí posledná strana, ktorá prišla do koalície. My sme tam prichádzali 

veľmi neskoro práve preto, že sme veľmi dlho rozmýšľali, či vôbec do vlády máme ísť, či 

neostaneme v opozícii z rôznych dôvodov. Koaliční partneri tie dôvody vedia. Jedným bol 

taká ostrá kampaň s Igorom Matovičom, druhý dôvod bol strana Borisa Kollára, ale keď sme 

sa už rozhodli ísť do tej vlády, tak sme si povedali, že tam v tých rezortoch, ktoré máme, 

chceme urobiť aspoň kus práce, a to sa nám aj podarilo, že napr. reforma eurofondov je 

jediná zrealizovaná reforma začatá a je dokončená, ktorá sa urobila, a toto ja pokladám za 

nezodpovedné.“ 

Marek Makara, moderátor: „K eurofondom sa dnes ešte dostaneme, ale mňa zaujíma 

vlastne ten váš vzťah strany Za ľudí k SaS-ke, pretože alebo resp. strane Sloboda a Solidarita, 

do ktorej odišlo zhruba 7 poslancov vášho klubu v septembri 2021, na čele aj s Máriou 

Kolíkovou a dokonca teda anektovali to jedno vaše ministerstvo, Ministerstvo spravodlivosti. 

Necítite vďaka tomu nejakú negatívnu emóciu voči Slobode a Solidarite?“ 

Veronika Remišová: „Takto ja neberiem politiku osobne, ale treba povedať, že na začiatku 

práve na vyvažovanie takého druhého bloku, tak my sme, keď sme zostavovali koalíciu, tak 

sme mali rokovania s Richardom Sulíkom, kde sme im ponúkali takú, povedala by som, že 

užšiu spoluprácu so stranou SaS v rámci celej štvorkoalície. Vtedy Richard Sulík túto 

spoluprácu odmietol s tým, resp. podmienka bola, aby všetci naši poslanci vstúpili alebo 

splynuli, zanikli s klubom SaS, čo vtedy sme jasne odmietli s tým, že my sme mali iný volebný 

program, iné priority. Strana Sas kladie väčší dôraz na takých veľkých podnikateľov, u nás to 

bolo, jednak to boli rodiny s deťmi, boli to živnostníci, takže my sme povedali, keby sme chceli 

ísť s nimi do volieb, tak ideme s nimi pred voľbami sa spojíme a v žiadnom prípade sme 

nemali záujem zaniknúť na začiatku volebného obdobia, áno, takže tá snaha, áno, anektovať 

tých poslancov tam od Richarda Sulíka tam bola od začiatku.“ 

Marek Makara, moderátor: „Hneváte sa naňho za to?“ 

Veronika Remišová: „Pozrite, ide mi ten konečný výsledok, lebo nám momentálne nie je 

hrozbou ich program alebo to, čo chcú presadzovať, hrozbou pre Slovensko je momentálne to, 

čo hovorí Robert Fico, čiže politika populizmu, politika spôsobov našich ľudí, drancovanie 

vykrádanie štátu a politika, ktorú robí a robí, robí aj robil nový Smer, čiže Peter Pellegrini, to 

je momentálne hrozba.“ 

Marek Makara, moderátor: „Nemáme tu zástupcov ani Smeru, ani Hlasu, tak zostaňme v 

tých vodách bývalej koalície, momentálne je SaS-ka, teda opozícii. Ostanem pri Márii 

Kolíkovej, včera ste oznámili teda, že bude štvorkou na kandidátke, samozrejme, Mária 

Kolíková je už dlhšie súčasťou SaS, prečo nebola včera na kongrese potvrdená v nejakých 

vyšších funkciách v strane?“ 

Branislav Gröhling: „Čo sa týka postupnosti a potvrdenia na predsedníctvo, tak máme 

určité mechanizmy, ktoré sa dodržiavajú v rámci podania prihlášky do republikovej rady a 



následne z republikovej rady si novozvolený predseda vyberá svojich podpredsedov. Toto sa 

neudialo, hoci sme pani Kolíkovej jasne dali najavo, že je súčasťou strany SaS a SaS-ky, je aj 

našou tvárou. Ja som veľmi rád, že bude tvoriť jednu z tých piatich-šiestich osobností.“ 

Marek Makara, moderátor: „Súčasťou kampane, teda nebol záujem.“ 

Branislav Gröhling: „Ktoré budú prezentovať SaS-ku v rámci jednotlivých tých opatrení.“ 

Marek Makara, moderátor: „Tvorí teda hlavnú súčasť tej vašej kampane, momentálne teda, 

že či to bolo z jej strany, že nechcela?“ 

Branislav Gröhling: „Viete čo, vôbec by som nehľadal v tom nejakým spôsobom, že toto sa 

udialo alebo nechcela. Myslím si, že aj zo strany SaS-ky, aj Richarda Sulíka, aj mňa osobne je 

vzťah pani Kolíkovej veľmi, veľmi nadštandardný. Ja si osobne poviem, že až priateľský a 

tvorí absolútne súčasť SaS-ky, ako aj rozhodovania a smerovania SaS-ky a toto cíti aj ona a 

ona to deklaruje aj smerom k nám.“ 

Marek Makara, moderátor: „A čo by bývalí poslanci strany Za ľudí, budú na kandidátke, 

pán Lehotský, pán Hatas, Marcinková, Benčík?“ 

Branislav Gröhling: „Ja momentálne môžem potvrdiť pána Ledeckého a pani Marcinkovú, 

ktoré budú tiež na relatívne vysokých miestach našej kandidátky. Ostatní kolegovia sa, buď 

rozhodujú alebo už sa rozhodli, tak ako pán Lehotský, alebo pán Luciak, alebo pán Benčík, 

ktorí už prezentovali, že nechcú byť súčasťou ďalších volieb, a teda aj kandidátky.“ 

Marek Makara, moderátor: „Dosť sa skloňovalo aj meno Ivana Korčoka, prečo nebol 

včera na vašom kongrese, a teda či je ešte šanca, že sa objaví na kandidátke?“ 

Branislav Gröhling: „Túto otázku musíte položiť pánovi Korčokovi. Ja viem, že ju dostávam 

veľmi často, lebo máme aj priateľský vzťah, aj sa neformálne stretávame, aj sa rozprávame o 

politike alebo si voláme alebo esemeskujeme, ale toto je jeho rozhodnutie a on to rozhodnutie 

urobil už niekoľko mesiacov dozadu, doteraz ho nezmenil, tak ja nevidím dôvod, aby sme sa o 

tom stále rozprávali.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pani ministerka, v piatok zazneli, samozrejme, aj ďalšie 

dôležité vyjadrenia, aj to, že odišli teda dvaja poslanci z vašich troch, ktorí vám ešte teda 

zostávali v pléne, pán Šeliga a pani Žitňanská, prichýlili ich Demokrati. Za celú tú dobu, od 

kedy ste vstúpili do koalície, do parlamentu z trinástich, teda resp. z dvanástich poslancov 

vám zostala jedna poslankyňa. Vnímate to ako nejaké zlyhanie vášho líderstva v tej strane?“ 

Veronika Remišová: „Ja si myslím, že tá situácia od začiatku, od začiatku bola veľmi 

zložitá, pretože stranu zakladal Andrej Kiska a on aj vyberal čelo kandidátky, tzn. že to bola, 

povedzme to na rovinu, taká nesúrodá skupina čerešničiek na torte, ktoré tvorili čelo 

kandidátky, a keďže ten výsledok sa očakával úplne iný, nakoniec skončil z rôznych dôvodov, 

sme mali myslím, že o pol percenta menej ako strana SaS, takže áno, ja si myslím, že toto je 

problém skupiny ľudí, ktorá neprejde spoločne nejakú cestu, no zas neni to niečo, čo by bolo v 

slovenskej politike nejaké neštandardné, videli sme odchod veľkej skupiny u strany SaS, videli 

sme obchody u rôznych ďalších strán, čiže áno, prepáčte.“ 

Marek Makara, moderátor: „Boli tlaky aj na vašu osobu na to, aby ste teda išli do nejakého 

korektného súboja a súťaže o predsednícku pozíciu vtedy pred tým, ako opustilo 7 poslancov 

váš klub a išli do SaS. Dnes to nevyhodnocujete možno tak, ako vlastne dopadla strana, ktorej 

ste predsedníčka, že mohla mať napísanú inú budúcnosť?“ 

Veronika Remišová: „Prosím vás, nesnažte sa podsúvať, že ako dopadla strana, pretože my 

máme, ak nie viac, tak rovnako členov ako strana SaS, to je prvá vec. Naši ľudia pracujú v 

regiónoch, uspeli v župných voľbách a komunálnych voľbách. Tam, kde poslanci, pozor, 

poslanci Národnej rady neuspeli a teraz, keď hovoríme o tomto alebo na nadchádzajúcich 

voľbách, tak sa k nám pridávajú ľudia, na ktorých sme veľmi radi, že prichádzajú, máme tam 

mladých ľudí, máme tam právnika Jána Magušina, ktorý sa venoval boji proti korupcii.“ 

Marek Makara, moderátor: „Toho často komunikujete, kto ďalší?“ 



Veronika Remišová: „Prepáčte, máme tam pani Tuchyňovú, ktorá je zakladateľka 

Občianskeho združenia Proti korupcii v Žiline, máme tam odborníkov, napr. odborníka na 

zdravotníctvo, ktorý má mimochodom veľmi zaujímavý príbeh, pána doktora Mira, ktorý 

utiekol pred Talibanom, prišiel na Slovensko, našiel tu svoj domov a pôsobí v jednom z 

najmenej rozvinutých okresov v Rimavskej Sobote. Keby on tam neposkytoval zdravotnú 

starostlivosť, tak tento región napr. nemá odborníka v danej oblasti a zároveň sa snaží do 

toho regiónu, kde naozaj jeden z najchudobnejších regiónov, prinášať nové iniciatívy, a to 

som vám menovala len niektorých, potom môžem pokračovať.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ja skôr smerujem tú otázku, čo bude so stranou Za ľudí, lebo 

ak sa pozrieme na ten posledný prieskum Medianu, získali ste 3 percentá, tam ešte 

samozrejme, sa neodrazil ten odchod pána Šeligu a pani Žitňanskej.“ 

Veronika Remišová: „Odrazil, pretože dáta boli zbierané po odchode pána Šeligu a pani 

Žitňanskej a ešte doplním, že máme, keď máme.“ 

Marek Makara, moderátor: „Odišli v piatok, pán Šeliga odišiel v piatok.“ 

Veronika Remišová: „Prieskum napr. agentúry AKO.“ 

Marek Makara, moderátor: „Aha, tak myslíte.“ 

Veronika Remišová: „Bol meraný od štvrtého do jedenásteho, oni odišli tretieho, no čiže, 

keď sa rozprávame o percentách, tak máme v zásade rovnako percent ako strana pána 

premiéra Demokrati. Nemáme vyvesený ani jeden bilboard, čiže sme úplne bez bilboardu a 

nová strana pána premiéra má 5 ministrov vo vláde, čiže a napriek tomu máme rovnaké 

percentá v poslednom prieskume, napr. agentúry IPSOS, čiže keď sa pýtate, áno, 

pripravujeme sa do volieb, pripravujeme program. Čo sa týka našich hodnôt, tie poznáte. Tie 

vždy boli konzistentné, ako hovorím, presadili sme 400 bodov z nášho programu a nikdy sme 

neuhli napriek tomu, že my sme boli v menšine napr. voľba generálneho prokurátora pána 

Žilinku. Teraz všetci hovoria, aká to bola obrovská chyba. My sme boli jediní, ktorí 

konzistentne robili to, čo aj hlásali, čiže plníme sľuby.“ 

Marek Makara, moderátor: „To je v poriadku, že sa posilňujete, aby sme teda ešte možno 

samozrejme, dám priestor aj pánovi Gröhlingovi, uzavreli tú tému tých pohybov. Keďže sú to 

3 percentá, asi to vyzerá tak, že bude kľúčové, aby ste sa možno s niekým spojili alebo 

znamená to, že pôjdete samostatne do volieb, teda ako to vyzerá v rámci dajme tomu Tím 

Slovensko, ktorý ste si zaregistrovali?“ 

Veronika Remišová: „Tak ako my sme povedali, že to bude rozhodnutie orgánov strany, 

každá štandardná strana má predsedníctvo, má orgány strany, je to tak v strane SaS, je to tak 

aj v našej strane a bude to rozhodnutie, ktoré oznámime v danom čase, tzn. že do volieb máme 

5 mesiacov, do uzatvárania kandidátiek máme, máme 2 mesiace, čiže dovtedy to občanom 

určite oznámime.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ale môžete potvrdiť, teda že rokujete napr. s OĽaNO alebo s 

Demokratmi?“ 

Veronika Remišová: „Áno, máme otvorené rokovania, po ukončení týchto rokovaní budeme 

komunikovať výsledok, a tak si myslím v tomto ja som taký konzervatívny politik, že nemyslím 

si, že teraz nejaké parciálne výsledky sa majú oznamovať na Facebooku alebo v televíznych 

reláciách, uzavrieme rokovania, výsledok oznámime.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pán Gröhling, čo sa týka toho spájania, tak na tej ľavej strane 

už dochádza k nejakým pohybom, aj ku konkrétnym nejakým výsledkom. Včera v rozhlase 

Peter Pellegrini hovorí o tom, že v najbližších dňoch, možno týždňoch dôjde k zlúčeniu 

Dobrej voľby s Hlasom, majú sa stretnúť tento týždeň SNS, Smer, Hlas, i keď Peter Pellegrini 

v inej televízii už povedal, teda že na toto stretnutie nepríde. Ako je to s liberálmi na 

Slovensku? SaS-ka asi aj včera na kongrese si potvrdila, že ide teda samostatne do volieb. 

Nepomohlo by liberálnej ideológii, možno vašim témam, aby ste možno trošku viac mali 

zastúpenie v parlamente a viac konkurovali konzervativizmu, ktorý momentálne prevažuje, 



samozrejme, na našej domácej politickej scéne, keby ste sa spojili s PS, alebo teda resp. 

spolupracovali možno aj s Luciou Nicholsonovou a s jej Jablkom?“ 

Branislav Gröhling: „Momentálne nerozprávajme o takomto spájaní, čo sa týka nejakých 

malých strán, lebo ja si myslím, že toto spájanie malých strán je úplne zbytočné.“ 

Marek Makara, moderátor: „PS nie je malá strana asi podľa preferencie.“ 

Branislav Gröhling: „A nič neprinesie, chcel som reagovať na malé strany. Čo sa týka toho 

veľkého spájania, tak táto téma možno ešte príde a bude otvorená. Momentálne naozaj do 

volieb ideme samostatne ako SaS-ka. Myslím si, že máme, čo ponúknuť, sme veľmi 

ambiciózni, sme draví, sme zodpovední, sme liberálni, sme pravicoví, nechceme lákať nejaké 

známe personálne osobnosti, ktoré budú tak vo všeobecnosti alebo v spoločnosti, akože známe 

a budú vynikať. Skôr chceme osobnosti, ktoré naozaj sú hodnotovo ukotvené, aj preto budeme 

prezentovať najbližšie dni kvalitný zdravotnícky tím v rámci všetkých opatrení, ktoré budeme 

navrhovať pre zdravotníctvo, budeme prezentovať naozaj erudovaný školský tím, aby sme 

jasne dali najavo, že školstvo je pre nás veľmi dôležité, a že chceme pokračovať ďalej vo 

všetkých naštartovaných reformách. Budeme prezentovať ekonomický tím, aby sme povedali, 

ako vidíme demokraciu, ktorá je prepojená na ekonomické témy.“ 

Marek Makara, moderátor: „To si môžme nechať na kampaň, ale skôr by som sa aj chytil 

toho, čo ste povedali, teda je možné, že ešte pripúšťate nejaké spájanie tých väčších strán?“ 

Branislav Gröhling: „Momentálne nebudem pripúšťať absolútne nič. To je taká, také 

nebezpečenstvo, že teraz rozprávame 5 mesiacov pred voľbami o takýchto spájaniach, že kto s 

kým a po voľbách, že kto s kým sa spojí, akým spôsobom bude budúca vláda vytvorená. 

Myslím si, že je to úplne zbytočné. Momentálne ľudia riešia absolútne iné problémy. Ja vám 

poviem, že teraz som bol týždeň na Slovensku v Nitre, v Žiline, v Prešove, v Košiciach a tam 

som sa stretával s ľuďmi, že ma odchytávali na ulici a na námestí, v shoppingoch, tam mi 

jedna pani rozprávala, že viete čo, že som v robote celý deň, potom utekám dieťa zobrať do 

školy, potom idem na krúžky, potom musím oprať, ožehliť, a potom idem robiť ešte domáce 

úlohy, a preto ona reagovala na tú iniciatívu, ktorú momentálne máme, aby boli domáce 

úlohy dobrovoľné, aby naozaj vyučovanie prebiehalo v školách, aby sme nezaťažovali.“ 

Marek Makara, moderátor: „To poteší určite veľa žiakov.“ 

Branislav Gröhling: „Aby sme nezaťažovali rodiny naozaj, tým vám chcem iba povedať, že 

ľudia naozaj momentálne neriešia, že aká strana, čo strana, ako sa spoja, akým spôsobom to 

bude vyzerať. Naozaj, poďme riešiť reálne problémy.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ale pre spoluprácu je určite dôležité, aký postoj má SaS, teda 

v spolupráci s Hlasom, pretože ani včera na kongrese ste to úplne nevylúčili.“ 

Branislav Gröhling: „Áno, a toto je presne to, čo hovorím, že ľudia riešia absolútne iné veci, 

než by riešili nejaké spájanie, ale ja nechcem odbočovať od vašej otázky. Viete, ak sa 

pozrieme na preferencie, ktoré máme dnes a dnes by boli voľby a takýmto spôsobom by 

dopadli voľby v rámci preferencií, tak máte 2 možnosti. Jednu možnosť máte, že vládu bude 

vytvárať Smer a druhú možnosť, že bude vládu vytvárať Hlas s nejakými stranami, tak potom 

si budeme musieť vybrať, že či chceme tu návrat Smeru.“ 

Marek Makara, moderátor: „Čiže, ak vznikne tu taká situácia, tak ste ochotní ísť s Hlasom 

do koalície?“ 

Branislav Gröhling: „Alebo budeme vytvárať niečo iné. Tým chcem iba povedať jednu vec, 

že pozeráme sa na preferencie teraz, preto sme my včera na kongrese povedali, že sme 

ambiciózni, sme draví a chceme zmeniť tieto výsledky a nerozprávajme sa stále na základe 

týchto preferencií, že ako sa bude tvoriť vláda, pretože nás čaká 5 mesiacov, a my sme 

ambiciózny tak, že možno tú vládu budeme tvoriť my alebo možno ju budú tvoriť nejaké iné 

strany ako Progresívne Slovensko alebo ešte nebodaj iné strany, takže sa teraz na to 

pozerajme tak, že poďme riešiť problémy ľudí, to nás zaujíma a neriešme to, že ako bude 

vláda od septembra.“ 



Marek Makara, moderátor: „Reakcia pani ministerky, je to pre vás teda problém, že SaS 

nevylučuje úplne Hlas pre prípadnú budúcu spoluprácu?“ 

Veronika Remišová: „Tak ja sa hlavne kolegom zo SaS-ky čudujem, pretože v opozícii sme 

bojovali práve proti obrovskej korupcii pána Pellegriniho alebo pána Žigu a teraz, keď 

objemovo zoberiem tie najväčšie kauzy na Slovensku, tak tie boli práve v IT. To bolo v čase, 

keď pán Pellegrini na Ministerstve financií ako štátny tajomník mal na starosti 

informatizáciu, to bol pán Kažimír, v dreve to bol pán Žiga a ja sa čudujem, že jednoducho 

chcete bojovať proti korupcii alebo za právny štát s obvineným Žigom alebo Pellegrinim.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pani ministerka, ale keby tu sedeli, tiež by vám vyčítali 

niektoré veci.“ 

Veronika Remišová: „To ako keby som si ja dala na bilboard, že idem.“ 

Marek Makara, moderátor: „Či už nákup nábytku, vešiakov a pod.“ 

Veronika Remišová: „To ako keby ja som si dala na bilbaord, že idem bojovať proti 

daňovým podvodom s Bašternákom alebo s Kočnerom, takže to úprimne, aj keď pani 

Cigániková v relácii povedala, že radšej Šutaj Eštok, ako Mišo Šipoš, tak to bolo pre mňa 

nepochopiteľné, čiže tu sa naozaj kolegom čudujem. Nie. Pre nás je, pre nás je to taká 

zásadná otázka, pretože nový Smer - Hlas je v zásade len biznis krídlo, naozaj biznis krídlo 

toho starého Smeru.“ 

Marek Makara, moderátor: „Aby sme to uzavreli, teda môžete reagovať, to naozaj teda 

radšej Hlas ako Igor Matovič?“ 

Branislav Gröhling: „Nie. Pani ministerka sa tu situuje do takej polohy protikorupčnej 

bojovníčky, ale myslím si, že tú protikorupčnosť by ste ukázali, keby ste minulý rok v lete našli 

takú chrbtovú kosť a postavili sa vedľa nás, aby sme spoločne mohli bojovať proti tomu, čo sa 

tu začalo diať od minulého roku, ako sa rozhadzovali finančné prostriedky, ako sa prijímali 

návrhy zákonov s fašistami.“ 

Veronika Remišová: „Na to zareagujem ale.“ 

Branislav Gröhling: „Ako ja som nepočul niečo podobné, že by ste sa aspoň pýtali na 

vyjadrenie pána Lengvarského, ktorý keď odstupoval, tak hovoril, že odstupuje kvôli tomu, že 

nechce fungovať v protikorupčnom prostredí. Ja som nepočul vaše vyjadrenie, keby ste 

bojovali proti návrhom, že 500 eurovky za voľby, čo je úplne volebná korupcia. Vy ste niekde 

niečo iba povedali, tak možno v kútiku, aby sa vaše okolie potešilo, že máte takýto návrh, ale 

nezabodovali ste proti týmto veciam a stále iba poukazujete na všetky ostatné veci, ale 

nepozriete sa na to, akým spôsobom vlastne vystupujete vy. Rozprávate o protikorupčnosti a 

potom tie činy, ktoré robíte, tak sú úplne a diametrálne niekde inde.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pán Gröhling, teda radšej Hlas ako Igor Matovič?“ 

Branislav Gröhling: „Na túto otázku vám nebudem odpovedať, pretože Hlas vôbec nebude 

želaný partner a ja si neviem predstaviť spoluprácu OĽaNO na čele s Igorom Matovičom. V 

takejto vláde ja nebudem sedieť.“ 

Veronika Remišová: „Ja zareagujem na to, čo zaznelo, lebo to boli dôležité veci. Zaznel pán 

Lengvarský, no je pravda, že vy ste celý čas SaS-ka, ste obhajovali pána Lengvarského. Ja 

som pred trištvrte rokom na koaličnej rade som prišla s tým, že výzvy sú napísané zle, to je 

prvá vec a projekty meškajú a pán Lengvarský si absolútne neplní svoje povinnosti a teraz sa 

to potvrdilo. Ja som bola v Liptovskom Mikuláši v nemocnici, ktorá je župná nemocnica, oni 

nedostali ani halier z Lengvarského výziev. Tam pán primár pokladal podlahu a natieral 

steny, pretože nedostal ani halier a je to župná nemocnica, ktorá je fantastická v niektorých 

výkonoch, čiže pán Lengvarský vôbec nebol dobrý minister a vôbec, ja sa čudujem vám, že vy 

ste pána Lengvarského obhajovali do poslednej chvíle, a to je vidieť aj z toho, že ktoré 

nemocnice sú podporené, ktoré naopak, nie sú podporené a zaslúžili by si, aby boli 

podporené, čiže to prvá vec. Teraz rodiny, že sme podporovali nejaké návrhy v prospech 

rodín. Áno, však my sme to mali v programe. My sme mali v programe, v našom volebnom 



programe strany Za ľudí máme napísané, že chceme znižovať dane pracujúcim rodičom, tzn. 

daňový bonus. Áno, presne to sme presadili na dvakrát. Prvýkrát myslím, že hneď v roku 2020 

a druhýkrát minulý rok. Znižovanie daní pracujúcich rodičov a stále trvám na tom, že toto 

opatrenie je správne a my sme s tým išli do volebného programu, čiže to, že vy ste 

nepodporili, či už prídavky alebo znižovanie daní pracujúcim rodičom, to je vaša vec, to je 

politika SaS-ky. Podporujete bohatých podnikateľov, v poriadku, je to váš výber. Nie, my 

stojíme za znižovaním daní pre pracujúcich rodičov. A teraz, čo sa týka ešte odchodu z vlády. 

Áno, ja to pokladám za veľmi nezodpovedné, že v čase krízy odchádzať z vlády, nakoniec ste 

deklarovali, že však nepovalíte vládu, potom ste vládu povalili. A ten chaos, ktorý tu je, je 

čiastočne spôsobený aj týmto momentálne v parlamente, kde sa schvaľujú, schvaľujú rôzne 

návrhy krížom-krážom, čiže dokonalý chaos v parlamente. Ja si nemyslím, že toto je správna 

cesta, pretože raz, keď mi dajú ľudia dôveru, raz keď do tej vlády idete a máte na starosti takú 

dôležitú oblasť, ako je napr. energetika a prichádza obrovská kríza, akú sme tu nemali 

posledných 50 rokov, tak si myslím, že takou vnútornou zodpovednosťou politika, kašlať na 

spory a jednoducho riešiť krízu a ešte poviem, prepáčte, že k celej tej situácii, lebo ja to 

počúvam stále vlastne, lebo Matovič, lebo Matovič, ale ja si spomínam na tie, poviem, že prvé 

týždne, keď sme začínali spolu vládu a mali sme naozaj vtedy sme písali programové 

vyhlásenie vlády, mali sme ťažkú situáciu, bola pandémia a jedna z prvých vecí, ktorá bola, 

bola, že Richard Sulík išiel na protivládny protest antirúškarov proti opatreniam, ktoré 

navrhli odborníci a druhá vec, odborníci navrhli nejaké zatváranie okresov. Vznikla situácia, 

kedy bola zápcha a namiesto toho, aby ten problém riešil, natočil videjko ako bavorákom ide 

v zápche a zavesil ho na sociálne siete za mňa. Toto nie je zodpovedná politika. Ja som 1000-

krát som a mnohé veci sa mi podarilo presadiť, pozor.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pani ministerka, k mnohým veciam sa ešte dnes určite 

dostaneme.“ 

Veronika Remišová: „Som to riešila na koaličných radách, ale nie na sociálnych sieťach.“ 

Branislav Gröhling: „Pani ministerka, vy sa vyjadrujete úplne ku všetkému za ostatné 3 

roky. Vyjadrujete sa od Ukrajiny, až po DPH, ale vôbec sa nevyjadruje k svojej práci a k 

svojmu ministerstvu, ktoré je zodpovedné za eurofondy. Ja som veľmi rád, že to bude ešte 

téma nasledujúcich minút, ale vy sa stále vraciate do minulosti a komentujete absolútne 

všetko, ja by som bol veľmi rád, aby ste sa pozerali do budúcna alebo my sa budeme teda 

pozerať do budúcna a budeme ponúkať naozaj zodpovednú kritiku a to, čo sme urobili za tým 

si pevne stojím.“ 

Marek Makara, moderátor: „Určite ešte počas dnešnej relácie budete môcť reagovať aj na 

to, čo bolo povedané, pretože sa k jednotlivým témam dostaneme. Poďme ďalej. Slovensko 

zakázalo dovoz ukrajinskej pšenice a iných poľnohospodárskych produktov, či potravín. 

Najmä po tom, čo sa v jeho vzorkách objavili zvýšené hodnoty pesticídov. Rezort 

pôdohospodárstva upokojuje, že Veterinárna a potravinová správa v posledných týždňoch 

robí masívne kontroly obilnín, aj potravín dovezených z Ukrajiny a všetky produkty na trhu sú 

bezpečné.“ 

Robert Fico, predseda strany Smer-SD: „Musíme zastaviť dovoz tohto obilia, lebo je 

nebezpečné pre občana Slovenskej republiky, ak bude spracované do konkrétneho produktu.“ 

Samuel Vlčan, poverený minister pôdohospodárstva a vidieka SR (nominant OĽaNO): 
„Tento zákaz platí do odvolania. Ide o opatrenie na ochranu slovenského 

agropotravinárskeho sektora, hlavne zdravia spotrebiteľov.“ 

Jaroslav Karahuta, predseda výboru NR SR pre pôdohospodárstvo a živ. Prostredie 

(Sme Rodina): „To obilie by neprišlo na území Slovenska, keby nemalo svojho príjemcu a 

svojho kupujúceho.“ 



Branislav Becík, Hlas-SD: „Kde sa nachádza táto kontaminovaná múka, ktoré mlyny z nej 

umreli múku, ktoré pekárne z nej pečú chleba, a ktoré obchodné reťazce ju dnes majú na 

svojich pultoch?“ 

Jozef Bíreš, Štátna veterinárna a potravinová správa SR: „Všetky produkty, ktoré sú 

momentálne na trhu a majú pôvod aj z Ukrajiny, sú pod dozorom a všetky sú analyzované.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pani ministerka, viem, že to nie je úplne vaša téma, ale v 

každom prípade je to veľmi dôležitá vypuklá téma pre našich farmárov a poľnohospodárov, 

samozrejme, zároveň aj na ceny určite aj potravín. V každom prípade 4 krajiny východnej 

Európy zakázali dovoz obilnín, čo sa týka Slovenska, je to zatiaľ podľa ministra do odvolania 

tento zákaz platí. Na jednej strane, najprv chceli niektorí koaliční poslanci aj minister zakázať 

vývoz pšenice alebo obilia na základe toho, že boli obavy, že či ho bude dostatok, potom 

samozrejme prišla nejaká pomoc Ukrajine s tranzitom, pred rokom takmer Európska komisia 

v tej pomoci išla ďalej a zrušila dovozné clo na ukrajinské poľnohospodárske produkty, čo 

malo za následok to, že zhruba niekoľko miliónov ton týchto obilnín skončilo v strednej 

Európe a samozrejme, asi 500 000 aj na slovenskom trhu a v slovenských mlynoch. V každom 

prípade v našich sýpkach zostala úroda našich farmárov, dalo sa tomu zabrániť, a ak áno, 

prečo ste možno niečo z pozície ministerky, aj keď teda iného rezortu, neurobili?“ 

Veronika Remišová: „No určite ja nemám v agende riešenie, riešenie pšenice, ale asi by 

som začala takým širším kontextom.“ 

Marek Makara, moderátor: „Myslel som politicky na koaličnej rady napr., pretože ste 

súčasťou koaličných rád alebo boli ste.“ 

Veronika Remišová: „Začala by som širším kontextom ohľadom tej kontaminovanej pšenice 

a toho cirkusu, čo tu robila strana Hlas. Zistená látka, ktorá sa teda zistila tu u nás na 

Slovensku na úrovni Európskej únie bola zakázaná, myslím, že v roku 2020, v niektorých 

tretích krajinách sa používa doteraz a tie zistenia len ukazujú na to, že naši kontrolóri si robia 

prácu veľmi poctivo, tzn. áno, z času na čas sa stáva, že sa nájdu nejaké škodlivé látky, či už 

aj v produktoch z Európskej únie alebo z tretích krajín, to je prvá vec. Druhá vec, ktorá je 

oveľa dôležitejšia v tomto kontexte je, že práve najväčší cirkus robil Peter Pellegrini a bola to 

práve jeho vláda, ktorá v roku 2019 použitie tohto pesticídu pre plodiny na Slovensku, pre 

ktoré nebol normálne povolený, napr. tu bola kukurica, tak oficiálne povolili dvojnásobnú 

hodnotu zvyškov pesticídu, aká sa našla teraz na tom ukrajinskom obilí a toto je rozhodnutie, 

tu je aj o tom papier, tu je aj rozhodnutie zo 14. 1. 2019, kde to povoľujú, čiže jedna vec teraz, 

on je ten posledný, ktorý môže vôbec na niečo také poukazovať a len to ukazuje, aká je teda 

ich odbornosť v strane.“ 

Marek Makara, moderátor: „Áno. Zdravotná stránka je jedna vec, veľmi dôležitá, 

samozrejme, ale tá druhá stránka je to, že zrušením toho cla na dovoz ukrajinského obilia v 

podstate boli znevýhodnení naši farmári, či sa tomuto nedalo zabrániť, pretože to obilie im 

zostáva, samozrejme v sýpkach, ako môžu konkurovať ukrajinskému obiliu, ktoré je o 100 

euro lacnejšie?“ 

Veronika Remišová: „Však teraz je zakázané používanie ukrajinského obilia, tzn. že toto 

znevýhodnenie, znevýhodnenie pre našich farmárov tu neni, ale toto je.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ale, či to neprišlo neskoro, samozrejme?“ 

Veronika Remišová: „Dočasné. Neviem, či to neprišlo neskoro, zase na druhej strane, viete, 

tuto v reláciách sedí Smer a Hlas, ktorí diskutujú o tom, že máme drahý chleba, je drahá 

múka a občania by mali lacnejšie ceny, čiže tam sa treba rozhodnúť, chcete mať lacnejšie 

ceny alebo chcete mať.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ale potravinári povedali, že to veľmi nesúvisí s tým, že by tie 

potraviny mali byť lacnejšie.“ 

Veronika Remišová: „Ja si myslím, že takto, že cena na lacnejšie potraviny ide v prvom rade 

cez technologickú podporu pre našich farmárov. To je prvá vec, ktorá bola roky 



zanedbávaná. A teraz ešte, čo sa týka, čo sa týka tohto dočasného zákazu, teda pán minister 

Vlčan povedal, že je to do odvolania myslím, tak kým sa na úrovni Európskej únie nenájde 

uspokojivé riešenie, tak tento zákaz tu bude platiť.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pán Gröhling, aké bolo byť to, to riešenie, podľa vás?“ 

Branislav Gröhling: „Toto je veľmi dobrý príklad na to ako Európska únia chráni občanov, 

a ako dáva pravidlá, takéto pravidlá sme už zažívali aj v minulosti. V 2017 to boli pravidlá v 

rámci zdravotnej starostlivosti, že keď sa niečo stane v okolitých krajinách, členských 

krajinách Európskej únie, tak dostanete ako keby rovnakú starostlivosť v rámci postupov a 

pomôcok a presne toto bolo zavedené aj v roku 2020 ohľadom ochrany potravinárov. My sme 

už deklarovali, že ten zásah zo strany pána ministra Vlčana prišiel veľmi neskoro, pretože mal 

vedieť o tom, že takéto obilie bude prichádzať do členských krajín Európskej únie a mal 

prikázať tú kontrolu. V rámci tejto kontroly, ja som si to pozeral, ten test vychádza niekde 

okolo 200 eur, robia ich v okolitých krajinách. My momentálne máme, tuším, že 5 veľkých 

mlynov a niekoľko menších, takže by sa to dalo veľmi rýchlo odkontrolovať a táto kontrola 

mala byť robená úplne cielene a toto je zlyhanie pána ministra. Nemôžme sa tu tváriť nejakým 

spôsobom, že budeme tu dovážať obilniny a porušovať pravidlá tým, že látky, ktoré tam 

nemajú byť, tam sú a ešte nebodaj, ja neviem, či som to zle pochopil, pani ministerka bude 

hovoriť, že kľudne nech sem príde aj takéto škodlivé potraviny a budeme ich predávať.“ 

Veronika Remišová: „To som nehovorila.“ 

Branislav Gröhling: „Nejakým spôsobom, aby sme uspokojili tie pomery cien, čo sa týka 

občanov. Za nás to bolo veľmi neskoro, mal to vyriešiť omnoho skôr, ak by tam bolo nájdené 

také to výraznejšie množstvo pesticídov, ktoré by naozaj boli škodlivé, malo to okamžite byť 

zakázané, ale mal to urobiť predtým, nie až potom, keď táto kauza celá vypukla.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pán Gröhling, ale jedna strana je samozrejme tá zdravotná 

stránka, ale tá druhá vec je, že zrušenie toho cla už platí takmer rok. Richard Sulík bol 

minister hospodárstva, teda musel tiež, samozrejme, vedieť asi teda, čo také opatrenie, ak sa 

zruší clo na dovoz ukrajinského obilia, že to ohrozí našich farmárov. Teraz ide samozrejme 

nielen o tú zdravotnú stránku, ale aj o tú ich existenčnú, či to bola teda chyba, lebo Richard 

Sulík je aj vnímaný viac menej ako euroskeptik, teda že či SaS, keď bola ešte vo vláde v 

koalícii, nemohla preto niečo urobiť, aby ten teda dovoz a cla nebolo zakázané?“ 

Branislav Gröhling: „Myslím si, že toto je úplne v kompetencii pána ministra Vlčana, ktorý 

mal zasiahnuť, a ktorý mal vyriešiť tieto veci. Mne to niekedy tak príde, že Richard Sulík je 

zodpovedný za úplne všetko, od nekúpenia testov, elektriky.“ 

Marek Makara, moderátor: „Vláda je kolektívny orgán, samozrejme, robíte určite 

rozhodnutia spoločne.“ 

Branislav Gröhling: „Presne kvôli tomu, že ako sme fungovali, že sme naozaj vetovali 

koaličným partnerom pomaly každý druhý-tretí návrh, lebo to boli absolútne šialenstvá, ktoré 

sa tam nejakým spôsobom presadzovali. Teraz to vidíte, čo prišlo do parlamentu. Zakázaný 

predaj v nedeľu a ostatné veci.“ 

Veronika Remišová: „To sú poslanecké návrhy, pozor.“ 

Branislav Gröhling: „Ktoré naozaj ubližujú ľuďom a niečo chcú zakázať, takže my sme tam 

blokovali všetko, čo sme mohli blokovať, čo bolo naozaj zlé a nemôžete hovoriť, že sme tam 

mali zostať a naďalej takýmto spôsobom fungovať, lebo to sa nedalo takto fungovať, tam sme 

práveže potrebovali pomoc aj zo strany Za ľudí od pani Remišovej, ktorá si vybrala tú 

menšinovú vládu, aj to fungovanie parlamentu, a takto to dopadlo. Toto je zodpovednosť pána 

Vlčana. Tie kontroly mali byť hneď, malo sa predpokladať, že toto obilie môže zostať aj u nás 

v rámci členských krajín. Naozaj ten mechanizmus je vymyslený v rámci tej kontroly, ktorá je. 

Nerozumiem, prečo to neurobil.“ 



Marek Makara, moderátor: „Ono to môže mať, pani Remišová, trošku iný rozmer, že aj na 

základe toho môžu nejak sa posilniť nejaké proti ukrajinské nálady v našej spoločnosti, 

ohľadom teda toho ukrajinského obilia.“ 

Veronika Remišová: „No, ja si v prvom rade myslím, teda keď hovoríme o podpore našich 

farmárov, podpora našich farmárov, na to je potrebné podporovať modernizáciu, 

technologický, technologický rozvoj a nie takú podporu farmárov, že nejaká funkcionárka 

Smeru berie dotácie na betónové plochy, áno, čiže toto je pre našich farmárov kľúčové. Čo sa 

týka, čo sa týka zákazu dovozu obilia, hovorím, je to na pánovi ministrovi Vlčanovi, vláda 

odsúhlasila zákaz. A čo sa týka pesticídov, to sa ešte vrátim k stranám, ktoré bojujú proti 

Európskej únii v tomto napr. Republika. Keby nebol zákaz Európskej únie, tej zlej Európskej 

únie, proti ktorej oni bojujú na používanie týchto pesticídov v roku 2020, tak tieto pesticídy sa 

u nás používajú dodnes, tak ako to ukazuje táto výnimka, ktorú udelil Peter Pellegrini v roku 

2009, čo bolo absolútne nezodpovedné.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pani ministerka, vy ste to už trošku naznačili, teda istým 

spôsobom si možno aj ľudia mohli myslieť, že ak sa na Slovensko dostane teda podstatne 

lacnejšia ukrajinská pšenica, že to automaticky bude znamenať aj lacnejšie ceny potravín, 

napr. chleba, rožkov, a iných pekárenských výrobkov, ale teda najmä potravinári hovoria o 

tom, že ich problémom sú samozrejme náklady, sú energie a cena práce, ako teda vyjsť v 

ústrety, samozrejme, všetkým občanom, aj potravinárom tak, aby sa tie ceny potravín trochu 

znížili, pretože samozrejme tá potravinová inflácia je myslím, že tretia najvyššia v Európe 

zhruba na 30 %.“ 

Veronika Remišová: „Celková inflácia Slovenska je najnižšia z krajín V4, to je dôležité 

povedať, to je prvá vec. Druhá vec, čo sa týka ceny potravín, tak opozícia navrhuje samé 

nezmysly, nezmyselné riešenia. Jedno riešenie, ktoré navrhuje, je zníženie DPH na vybrané 

potraviny. Vidíme, keď sa pozrieme do okolitých krajín, vidíme, že Poľsko zaviedlo, myslím, 

že nulovú sadzbu na DPH na potraviny. Teraz ju bude vracať naspäť, pretože jediné, čo to 

prinieslo, je obrovskú cenu, dieru v rozpočte a zisky pre, zisky pre predajcov, čiže absolútne 

žiadny efekt. Druhý návrh, tiež opozičný návrh je, že zastropujeme marže, marže zisku, takisto 

nezmysel. V Maďarsku bolo, v Maďarsku bol k tomu súdny spor. Na sporoch by sme prehrali 

zrejme milióny eur a je to, je to riešenie, ktoré v ničom nepomáha, ale čo na infláciu, čo 

urobila, čo urobila táto vláda, 3 veci. Prvá vec je zamestnanosť, tzn. ľudia majú prácu. Ak 

majú ľudia prácu, je to prvý základný predpoklad, že neostanú na ulici, tzn. že vďaka 

eurofondom, vďaka tomu, že sme presmerovali pomoc z eurofondov na podporu pracovných 

miest a bojovali sme za každé jedno pracovné miesto, dnes máme nezamestnanosť prakticky 

rovnakú ako pred pandémiou, čiže to je, ľudia majú prácu, a keď si zoberiem ako riešil krízu 

Fico s Pellegrinim, predchádzajúcu krízu.“ 

Marek Makara, moderátor: „Áno, ale reálne mzdy, pani ministerka, klesajú, čiže v podstate 

ľudia majú síce prácu, ale majú drahé náklady a drahé potraviny.“ 

Veronika Remišová: „Nechajte ma dokončiť tie 3 veci a potom už dám priestor, nech sa 

páči, môžte sa ma pýtať ďalšie veci, tzn. že ľudia majú prácu, keď to riešil Fico s Pellegrinim, 

pridali 150 000 nových nezamestnaných, hospodárili nie s dvojnásobným, ale s trojnásobným 

deficitom, ako sme mali minulý rok. Druhé opatrenie, zastropovanie cien energií, tzn. máme 

jedny z najnižších cien energií v celej Európskej únii. Ceny elektriny, plynu máme 2 až 3-krát 

nižšie ako v Českej republike, tzn. že u nás ľudia na Slovensku na energiách ušetria a tretia, 

tretia oblasť je pomoc, pomoc, jednak zraniteľným ľuďom, ale aj pomoc rodinám. Keď si 

zoberieme rodinu s dvoma školopovinnými deťmi, kde rodičia pracujú, táto rodina za vlády 

Smeru dostávala okolo 98 eur, teraz dostáva 200 eur, čiže to je pomoc rodinám a zníženie 

daní pre pracujúcich rodičov. Osobitné príspevky práve pre ohrozené skupiny, či už sú to 

ohrození ZŤP alebo dôchodcovia, na dôchodcov len minulý rok, mimo teda rozpočtu, išlo plus 

750.000.000 eur.“ 



Marek Makara, moderátor: „Áno. K jednotlivým opatreniam sa, pani ministerka, 

samozrejme dostaneme. Zostaňme pri tých potravinách.“ 

Branislav Gröhling: „Musím, teda môžem?“ 

Marek Makara, moderátor: „Môžete reagovať, ale teda čo pán Gröhling, teda s cenami, s 

cenami tých potravín, vy väčšinou teda ako vediete tú pravicovú politiku, čiže nechávate to 

skôr na trh, je to tak?“ 

Branislav Gröhling: „Áno, ale musím na to zareagovať, lebo ak sa stále prezentuje ako sa 

pomáha rodinám, tak chcem povedať, pani ministerka, prosím vás, choďte medzi ľudí a 

naozaj ich počúvajte, lebo tak ako som chodil po školách, stretával s ľuďmi a s učiteľmi, keď 

som bol ešte ako minister, chodím aj teraz a oni, keď počujú to, že vy ste im dali nejaké 

finančné prostriedky, tak neurobíte, urobíte bodku, ale nedáte tam tú čiarku, lebo všetky tieto 

finančné prostriedky každá jedna rodina naspäť vracia samospráve alebo štátu, pretože som 

celý týždeň počúval iba to, aké sú poplatky za materské školy, aké sú poplatky v rámci jedla a 

obedov, ktoré ste tak narýchlo opätovne riešili, aké sú poplatky za odvoz, odvoz odpadov, atď, 

takže tie peniaze, ktoré ste dali rodinám, tieto rodiny teraz musia dávať samosprávam, lebo vy 

ste ich samosprávam v podstate aj zobrali a oni teraz naozaj majú deficit, nevedia sa rozvíjať 

a nevedia fungovať ďalej, čo sa týka tých potravín.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ale samosprávy dostali kompenzácie, dovoľte, aby som do 

toho vstúpil, teda aj podľa samozrejme koalície bývalej alebo teda ešte, resp. poverenej vlády, 

kompenzácie majú teda všetky samosprávy, majú viac dokonca peňazí v rozpočte ako v 

minulom roku. Možno jeden príklad, čo sa týka toho rodičovských bonusov, a teda tých 

prídavkov, napr. matka s troma deťmi, tu sú citácie zo sociálnych sieti, kde ľudia komunikujú 

pod politikmi a pod ich vyjadreniami napr. za vlády Smeru alebo Petra Pellegriniho dostali 

na 3 deti, matka s troma deťmi do 15 rokov, 150 eur, dnes majú 500, toto nie je pomoc, pán 

Gröhling?“ 

Branislav Gröhling: „A keď tých 500 eur potom musia investovať opäť do škôl alebo do 

zariadení a ostatných vecí.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ale je tu až tých 350 eur, ktoré musia investovať, dajme tomu 

do zvýšených obedov.“ 

Branislav Gröhling: „Ja vám na to neviem teraz povedať, na základe toho.“ 

Marek Makara, moderátor: „Aby sme boli korektní, aj voči koalícii.“ 

Branislav Gröhling: „Na základe toho, ako som sa stretával s ľuďmi, tak mi hovorili, že 

vlastne tieto finančné prostriedky musia naspäť vrátiť do všetkých služieb, ktoré by mal 

poskytovať štát.“ 

Marek Makara, moderátor: „Tí ľudia vyhodnocujú tú pomoc ako veľmi dobrú, teda len 

konkrétne hovorím o matkách, o rodinách s deťmi.“ 

Branislav Gröhling: „Povedzte mi, že aká to je pomoc, keď na jednej strane samosprávam 

zoberiem, dám to teda podľa toho ako rozpráva vláda ľuďom, a potom tým samosprávam tie 

finančné prostriedky budem dávať, že načo sa robí tento mechanizmus?“ 

Marek Makara, moderátor: „Ak to majú samosprávy vykompenzované, nie je potom chyba 

na strane samospráv, že zvyšujú tieto poplatky, dajme tomu, až dvojnásobne?“ 

Branislav Gröhling: „Ja som nepočul takéto vyjadrenie zo strany ZMOS-u alebo Únie miest, 

že by povedali, že áno, tieto finančné prostriedky sme už prišli, nám už prišli, máme ich na 

účte. Ja, keď som sa stretával s jednotlivými zriaďovateľmi a primátormi miest, tak mi 

rozprávali o tom, ako nevedia urobiť krajšiu školu, ako ju nevedia vybaviť, ako nevedia tam 

mať nové lavice, nové sociálne zariadenia atď., toto je to, čo som počúval.“ 

Marek Makara, moderátor: „Nech sa páči, pani Veronika.“ 

Veronika Remišová: „Ak dovolíte, musím na to zareagovať, začnem, začnem od konca. Ja 

chodím na rady ZMOS, čiže chodím medzi starostov a primátorov a chodím aj do regiónov, 

chodím aj medzi ľudí. Tento týždeň v piatok, aj vo štvrtok, som bola v Liptovskom Mikuláši, 



bola som v Ružomberku, bola som v meste Vysoké Tatry. Stretla som sa s pánmi primátormi a 

napr., keď hovoríme o Liptovskom Mikuláši, tam sme z eurofondov, my sme vyhlasovali tú 

výzvu a z eurofondov sme podporili kompletnú rekonštrukciu vybudovanie strednej 

zdravotníckej školy, ktorá je jedna z najmodernejších v regióne, majú, podporili sme 

vybavenie učební a je to perfektná škola. Jednoducho, oni majú, majú nové odbory, napr. 

opatrovateľstvo alebo fyzioterapia, majú niekoľkonásobne vyšší záujem, ako môžu prijať, viac 

ako 100 uchádzačov, môžu prijať 14 na konkrétny odbor, čiže nie je pravda, že do regiónov 

nešli peniaze na vybavenie škôl, škôlok. My sme vytvorili 11 000 nových miest v škôlkach a ja 

tie miesta, po tých miestach chodím, ja ich vidím. Vidím, ako sa budovalo celé jedno, v Žiline 

som bola, škôlka, kde mali, kde majú obrovský nával detí, vybudovalo sa tam 30 miest v 

jednej škôlke. Chodím po školách, kde sme pomohli obnoviť viac ako 1000 nových učební, 

obnovili sme 600, podporili sme 600 škôl, čiže nie je pravda, že samospráva nedostáva od 

štátu alebo z eurofondov žiadne peniaze, to prvá vec.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ale ide skôr o ich rozpočty, teda že oni sa sťažujú, že nemajú 

dostatok peňazí, že preto musia poplatky zvyšovať na základe toho, že im teda koalícia tým 

opatrením istým spôsobom odobrala dosť peňazí.“ 

Veronika Remišová: „Prídem aj k rozpočtu, čiže energie, energie pre samosprávy im boli 

vykompenzované, tak isto teraz sme schvaľovali na vláde ďalšie kompenzácie, ďalšie 

kompenzácie pre samosprávy. Tretia vec, keď hovoríme o pomoci do rozpočtu, tak s 

Európskou komisiou sme vyrokovali veľmi jednoduchú schému podpory za, keď mali náklady 

s migračnou krízou, obce, mestá, a do regiónov z eurofondov ide 127.000.000 eur, ktoré 

pozor môžu použiť na svoje priority do rozpočtu. Na to máme aj na ZMOS-e, aj od 

opozičných primátorov, starostov, máme na toto veľmi dobrú spätnú väzbu, pretože.“ 

Marek Makara, moderátor: „Otázka, či tie peniaze prichádzajú, ale teda dosť včas, pretože 

väčšinou samosprávy majú problém s tým, že tie peniaze nemajú a prichádzajú až ex post?“ 

Veronika Remišová: „No teraz prichádzajú včas tie peniaze a prichádzali počas, čo sa týka 

rozvojových výdavkov, prichádzali počas celého, my sme prebrali integrovaný operačný 

program, sme prebrali v katastrofálnom stave, mal 12 percentné čerpanie, teraz máme 

zazmluvnených kompletne 120 % a to sú samosprávy, to sú mestá, to sú obce, ktoré sú 

prijímateľmi eurofondov, tzn. že nie je pravda, že sa nefinancuje rozvoj. Takisto nemocnice, 

pre zriaďovateľov napr. župy, sa financovali aj obnovy nemocníc, financovali sa obnovy 

rozvojové aktivity, napr. vnútro bloky, financovali sa cesty druhej a tretej triedy, kde sa 

obnovili stovky ciest druhej a tretej triedy, čiže to nie je pravda.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pán Gröhling, ešte ste mi neodpovedali na tie potraviny, k 

tomuto možete samozrejme reagovať, k tomu sa dostane, len napr. Smer chce prines nejaké 3 

návrhy. Vy ste za to, aby boli teda cielené, a aby boli, aby boli teda konkrétne, takže chcú 

odpustiť odvody zamestnávateľom, ďalej je to regulácia cien a istým spôsobom aj priznanie 

nejakých kompetencií obchodnej inšpekcii, teda či sú to podľa vás dobré návrhy na to, aby sa 

znížili ceny?“ 

Branislav Gröhling: „Momentálne vám neviem odpovedať na konkrétne veci a konkrétne 

návrhy. Musíme si ich pozrieť tak, ako boli dané do podateľne. Viete, že priemerne asi v 

Národnej rade je nejakých 80-100 návrhov zákonov, na túto schôdzu ich je 250, takže naozaj 

veľmi poctivo v SaS-ke sa lúskame každým jedným návrhom zákona. Ak to budú zmysluplné 

návrhy, ktoré naozaj pomôžu ľuďom, tak ich budeme podporovať, či už v prvom čítaní a 

následných ich upravovať alebo budeme diskutovať o tom, že aký návrh je dobrý, aby 

pomohol ľuďom. Čo sa týka, môžem ešte? Čo sa týka pomoci v rámci samosprávam. Pani 

ministerka, prosím vás, alebo ja by som poprosil všetkých občanov napr., aby vám reálne 

písali, pretože tak, ako som vždy obhajoval deti, ako som obhajoval žiakov a študentov, tak 

ich budem obhajovať aj naďalej. A môžem vám povedať, že čo sa týka energií, tak toto 



absolútne nie je vyriešené v školách, a ja by som teda poprosil každého jedného riaditeľa, aby 

vám napísal na Facebook alebo mail alebo na ministerstvo.“ 

Veronika Remišová: „Školstvo.“ 

Branislav Gröhling: „Vám, aby napísali, že aké majú problémy v rámci energií, lebo vy ste 

tu povedali, že to je vyriešené, a že ste pomohli samosprávam a pomohli ste školám. 

Nepomohli ste žiadnym spôsobom. Keď hovoríte, že koľko ste vybudovali miest v rámci 

materských škôl alebo ako ste opravili školy, no keď ste upravili jednu školu, tak vám poviem, 

že máme 700 stredných škôl a vy ste opravili jednu školu a o to som sa snažil bojovať, aby 

sme ich opravili viacej a míňali finančné prostriedky v rámci eurofondov. Keď ste hovorili, že 

pomáhate samosprávam, a že budujete miesta v materských školách, potom nech vám ľudia 

napíšu to, čo som počúval za ostatné mesiace a týždne, ako sa nevedia dostať do školy, ako 

nevedia dostať miesto v materskej škole, ako týchto miest nemáme dobudovaných, a to sú 

všetko problémy, ktoré sme chceli riešiť, a ktoré sme nemohli riešiť, pretože nám to bolo 

zabránené a bolo to brzdené. Toto sú reálne problémy, ktoré majú ľudia, takže sa 

nerozprávajme stále, že čo bolo v minulosti, čo pán Pellegrini dal, čo Fico a takéto veci. 

Pozerajme sa do budúcna a dajme ľuďom nádej, lebo pokiaľ nenájdeme nádej, tak aj vy pani 

ministerka budete zodpovedná za to, že v septembri tu budeme mať vládu Roberta Fica.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pani ministerka, teda vy ste tvrdili, že tie energie sú vyriešené. 

Je fakt, že tento týždeň vláda schválila ďalší strop na distribučné poplatky, čo sa týka energií. 

Malo by to teda doriešiť to, čo namietal pán Gröhling?“ 

Veronika Remišová: „Samosprávy za minulý rok, samosprávam boli vyhradené prostriedky 

na kompenzáciu energií a riešili sme to na vláde niekoľkokrát práve kvôli tomu, aby za to sa 

zasadzoval aj pán minister Horecký, pán minister školstva, aby školy, keď hovoríme o školách 

teda, aby dostali kompenzácie energií. Keď ho tu budete mať, môžete sa ho spýtať, pokiaľ ja 

viem, táto téma pre školy bola doriešená, ale ja zareagujem aj na toto, lebo asi ma pán 

poslanec nepočúvate. Ja som povedala, že nie jednu školu. Ja som teraz navštívila jednu 

školu, strednú odbornú školu zdravotnícku, ale my sme obnovili 600 škôl, my sme vytvorili 11 

000 miest pre škôlky, ale keď tu bol investičný dlh a nič sa nerobilo posledných 30 rokov, tak 

nemôžete očakávať, že teraz za 3 roky urobíme všetko, ale ja sa aspoň nevzdávam. Keď 

hovoríte, že ste sa snažili, ale ste narážali na prekážka, ale aj ja som narážala na prekážky 

každý jeden deň. Áno, a keď bolo treba, tak som chodila, žiadala, otravovala, až kým som 

nepresadila to, čo som potrebovala, a takto si ja predstavujem tú politiku. Čiže tieto výsledky, 

čo tu máme, 600 škôl z eurofondov, 11 000 nových miest v škôlkach, 1000 obnovených učební, 

stovky kilometrov v župách, ciest druhej a tretej triedy. Samozrejme, že to nestačí. 

Samozrejme, že ten investičný dlh Slovenskej republiky za 30 rokov je obrovský, pretože sa to 

zanedbávalo, ale my a ja som za to osobne bojovala a robila som, čo som mohla a nevzdávala 

som sa tak, ako vy, nehádzala som flintu do žita a ja si myslím, že to je veľmi dôležité 

nehádzal flintu do žita. A keď sa ešte dostaneme k prostriedkom na vedu a výskum, môžeme 

hovoriť aj o tom, prečo boli zrušené výzvy na vedu a výskum na vašom ministerstve, ktoré ja si 

myslím, že to bola veľká chyba, ale poďme ďalej.“ 

Branislav Gröhling: „Pani ministerka, vy ste tak bojovali za všetky veci, že a teraz ma 

prosím vás pozorne počúvajte, že nové programové obdobie, kde je 12 miliárd eur, malo 

začať v roku 2021, kedy vy ste už mali vytvorené ministerstvo, na ktorom je viac ako 1000 

zamestnancov a sídlite v novej budove. Je rok 2023 a doteraz sme minuli, a teraz počúvajte, 

za 2 roky 0 eur z tých 12 miliárd a toto je vaša zodpovednosť, keď budete niekedy rozprávať o 

tom, ako pomáhate, ako sa staráte, ako bojujete, pretože za 2 roky z 12 miliárd, ktoré sme 

mohli vyčerpať, ste vy vyčerpali iba 0 eur. Toto je reálny fakt a toto je reálna vaša vizitka, 

preto vy rozprávate o všetkých ostatných veciach od pšenice počnúc, až po DPH cez 

Ukrajinu, pretože neviete prezentovať výsledky v rámci eurofondov a toto je 12 miliárd, ktoré 

mohli pomôcť Slovensku, a ktoré mohli pomoc aj školstvu. Je to iba preto, že nebola 



podpísaná partnerská dohoda. Doteraz nie je žiadna metodika na to, aby sa vyhlasovali 

výzvy. Doteraz nie je vyhlásená žiadna výzva v rámci nového programového obdobia, pretože 

aj na ministerstve školstva s tým majú, s tým majú s tým problémy a na toto som vás 

upozorňoval.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pán Gröhling.“ 

Branislav Gröhling: „Čo sa týka, ešte jednu vec.“ 

Veronika Remišová: „Pán moderátor, na toto.“ 

Branislav Gröhling: „Veľmi rád sa budem s vami rozprávať o eurofondoch, lebo sa situujete 

ako veľká bojovníčka za spoločnosť, za ľudí, ale toto je tá realita.“ 

Marek Makara, moderátor: „To namieta aj Hlas, že v podstate do konca roka, čo sa týka 

eurofondov, musíme minúť ešte v podstate 5 miliárd eur.“ 

Branislav Gröhling: „Jednu tretinu.“ 

Marek Makara, moderátor: „19 000 000 denne. Tie peniaze sú síce už zazmluvnené, ale je 

šanca, aby sme tých 5 miliard do konca roka minuli?“ 

Branislav Gröhling: „Ja si to neviem predstaviť, akým spôsobom sa minie iba tak, ako 

navrhuje pani ministerka, že tu dáva tablety dôchodcom, alebo že vylúčeným spoločenstvám 

do rómskych osád chce dávať počítače. To je teraz veľký projekt, ktorý ona navrhla. Viete, 

ono je to zmysluplné. Poďme pomôcť, ale najskôr práve týmto osadám poďme zabezpečiť to, 

aby tam mali elektriku, poďme im zabezpečiť to, aby tam mali vodu, aby mali dobré 

prostredie a potom im dávajme také peniaze, pretože.“ 

Marek Makara, moderátor: „Koho je to chyba, alebo kto za to môže, že teda sme tých 5 

miliárd z toho predchádzajúceho obdobia ešte nevyčerpali a sú ohrozené. A to, že nečerpáme 

z toho nového obdobia, teda jednoznačne za to môže pani ministerka?“ 

Branislav Gröhling: „Tak, čo sa týka aj bývalého obdobia, aj súčasného obdobia, povedzme 

fakt, že za bývalé obdobie je to podľa mňa 1/3 financií, ktoré nebude vyčerpané do konca 

tohto roku, a čo sa týka nového obdobia, ktoré začalo v roku 2021 nebolo minuté ešte žiadne 

euro a toto je zodpovednosť pani ministerky, takže ja by som možno ju aj poprosil, aby ešte 

tých ostatných pár mesiacov sa naozaj venovala tejto téme a nekomentovala všetko okolo, 

nekomentovala stále SaS-ku a nejaké pád vlády a ostatné náležitosti, ale aby zachránila tieto 

finančné prostriedky.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pani ministerka, máte teda priestor. Zachránite tých 5 miliárd 

do konca roka, minieme ich?“ 

Veronika Remišová: „Ak môžem, takže začneme starým obdobím, aby sme mali ucelený 

obraz.“ 

Marek Makara, moderátor: „To je tých 5 miliárd zo starého obdobia.“ 

Veronika Remišová: „Staré obdobie začalo v roku 2014, keď sme nastupovali do vlády v 

roku 2020, tzn. že za necelých 7 rokov predchádzajúce vlády vyčerpali necelých 30 %, za 7 

rokov, čiže takto sme nastupovali do vlády a my za 3 roky sme vyčerpali viac ako oni za 7 

rokov, čiže my za 3 roky viac ako oni za 7 rokov, to je prvý fakt.“ 

Marek Makara, moderátor: „Peter Pellegrini, ale ja vám musím povedať protiargument.“ 

Veronika Remišová: „Nechajte dohovoriť.“ 

Marek Makara, moderátor: „Lebo Peter Pellegrini tvrdí, že 70 % za ich obdobia bolo 

zazmluvnených.“ 

Veronika Remišová: „Nie je to pravda, ale pána Gröhlinga pri tomto monológu ste 

neprerušovali, čiže ja by som na všetky jeho argumenty zareagovala, aby občania mali o tom 

prehľad. Čiže za 7 rokov vyčerpali 30 %, my momentálne čerpanie na úrovni takmer, takmer 

70 % a to sme museli dobiehať to, čo oni za tých 7 rokov nevyčerpali, to je prvá vec. Druhá 

vec, v súčasnosti v starom programovom období máme 6 operačných hlavných programov, za 

každý operačný program je zodpovedný minister, čiže tu budem hovoriť za svoj operačný 

program, ktorý dáva peniaze samosprávam. Tento operačný program, z ktorého sa podporujú 



školy, škôlky, podporujú sa cesty v regiónoch, podporujeme, podporujeme napr. zelené 

riešenia, vnútro bloky, skrátka veci pre samosprávy. Za tento program my máme 

zazmluvnených 120 %, tzn. že s ministrom financií som si dohodla, že zazmluvníme nielen 

sumu, ktorá je vyčlenená, ale plus ešte 20 % navyše práve preto, aby neprepadlo ani jediné 

euro, tzn. že každé jedno euro v tomto programe už je v nejakej zmluve so samosprávami, tzn. 

že samosprávy z toho robia školy, robia z toho cesty atď., skrátka veci, ktoré potrebujú.“ 

Marek Makara, moderátor: „Teda ide skôr o finálnu realizáciu, je to teraz teda na 

samosprávach, nie je to už vo vašich rukách?“ 

Veronika Remišová: „Teraz ide o finálnu realizáciu, tzn. všetky projekty, do konca 20 % 

navyše, práve kvôli tomu, aby sme sa vyhli, aby neprepadlo ani jedno jediné euro, sú 

zazmluvnené. Sú v zmluvách a momentálne ide o to ako samosprávy zrealizujú projekty.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pán Gröhling hovoril aj o tom, že teda ešte nie je 

zazmluvnené ani euro z nového programu.“ 

Veronika Remišová: „Teraz prejdem k novému, tzn. že, ale je pravda, že aj v ostatných 

operačných programoch my máme zazmluvnených 120 %, čiže ja som si na 100 % istá, že pri 

takomto stave zazmluvnenia nám neprepadne v tomto programe ani jediné euro. To som si na 

100 % istá. Za ostatných kolegov ministrov to neviem garantovať, ale verím, že rozmýšľajú 

podobne a chcú, aby ani jediné euro neprepadlo, čiže to je, a čo sa týka ešte nášho programu, 

tak tam sme dali, spravili sme veci, ktoré predtým nikto neurobil napr. tá schéma 

kompenzácie za migračnú krízu. Ak mali obce, mestá, nejaké náklady, tzn. že bývali u nich 

mali dočasné útočisko nejakí migranti, tak teraz sa im to veľmi jednoducho paušálnou sumou 

vykompenzuje a tie peniaze môžu použiť na svoje aktivity, idú do ich rozpočtu. Čiže toto je 

niečo, čo v živote predtým nikto neriešil, ani takéto jednoduché schémy nikto nerobil. Čiže 

120 % zazmluvnených, teraz je to už len prijímateľov. Teraz prejdem k novému 

programovému obdobiu. Ako som povedala, bola to jedna, resp. jediná začatá, aj realizovaná 

reforma a základ tej reformy spočíval v tom, na čo sa odjakživa v podstate 30 rokov sťažovali 

samosprávy, že veľa vecí sa rozhoduje z Bratislavy, tzn. že tu z Bratislavy poviete, že vypíšete 

výzvu a potom sa betónujú námestia, a potom sa stávajú rozhľadne a všetci robia to isté. Čo 

sme teraz urobili, najľahšie by bolo spraviť copy paste, tzn. skopírovať to, čo bolo predtým a 

urobiť to isté, takisto zle, ako to bolo predtým. Teraz, čo sme urobili, tak sme povedali, že 

samosprávy pre veľkú časť financií, viac ako 2 miliardy, budú rozhodovať o tom sami, tzn. že 

na úrovni rád partnerstva, na úrovni žúp a na úrovni osemnástich jadrových miest vznikajú 

kooperačné rady a rady partnerstva, kde sú združení ľudia z regiónov, sú tam združení 

primátori, starostovia.“ 

Marek Makara, moderátor: „A otázka je skôr, prečo ste teda ešte nezazmluvnili ani euro z 

toho nového obdobia, to sa pýtal aj pán Gröhling?“ 

Veronika Remišová: „Dostanem sa k tomu. Socioekonomickí partneri, ktorí si sami určujú 

strategické balíčky a strategické programy. Nie je pravda, že nie sú metodické pokyny, sú. 

Druhá vec, partnerská dohoda a operačný program. Mali sme ho podpísané, kompletné 

programovanie sme mali ako jedna z prvých šiestich krajín vôbec v Európskej únii, prvý zo 

šiestich krajín, schváli sme to v novembri a teraz, čo sa týka toho, že aby čerpali v novom 

programovom období. Do konca roka, bude vypísané, budú vypísané výzvy na viac ako 50 % 

prostriedkov z celých dvanástich miliárd, ale keď si povieme priority, tak v prvom rade 

priorita je dočerpať staré programové obdobie.“ 

Marek Makara, moderátor: „Dobre, pani ministerka.“ 

Veronika Remišová: „A na to u nás sústreďujeme celú energiu.“ 

Marek Makara, moderátor: „Posuňme to trošku ďalej, posuňme to na plán obnovy, lebo 

teda aj nech možno proste SaS-ka zodpovedná za to, že blokuje nejakým spôsobom prílev tých 

európskych peňazí, samozrejme, do našej krajine aj tým, že ste teda nezahlasovali za školský 

zákon. Nakoniec ste sa, samozrejme, teda dohodli, v prvom čítaní teda prešiel aj s vašimi 



hlasmi, ale stále tam visia ešte, samozrejme, niektoré ďalšie veľmi dôležité zákony, ktoré sa 

musia schváliť, a samozrejme, ešte tento rok, aby sme mohli požiadať o tretiu aj štvrtú platbu, 

nech sa páči.“ 

Branislav Gröhling: „V rámci plánu obnovy bola práve SaS-ka, ktorá presadzovala všetky 

návrhy, ktoré nespadali pod nás, ako bola reforma nemocníc, na čo boli naviazané finančné 

prostriedky, reforma národných parkov v rámci konkurzu atď., toto boli všetko návrhy 

zákonov, ktoré presadzovala SaS-ka, hoci nespadali do našej kompetencie, lebo sme si boli 

vedomí, že sú to finančné prostriedky v rámci plánu obnovy. Práve Sme rodina, ako najbližší 

partner súčasnej menšinovej vlády nepodporovala tieto návrhy zákonov, ale takto sa rozhodli, 

takže my sme boli zodpovední a naozaj sme bojovali za to, aby tieto návrhy zákonov prešli, čo 

sa týka školského návrhu zákona, keď si spomeniete, čo som mesiac predtým než tento návrh 

zákona prišiel do Národnej rady hovoril, že tam chýbajú veci, ktoré nie sú v pláne obnovy, a 

teda aj keby bol schválený ten zákon, tak tieto finančné prostriedky nám neprídu. 

Upozorňoval som na to, že tam nemáme vyriešenú segregáciu v rámci definície a pozrite, že 

čo sa stalo minulý týždeň. My ako Slovensko sme dostali žalobu z Európskej komisie kvôli 

tomu, že neriešime segregáciu. Presne to, čo som upozorňoval niekoľko mesiacov v minulosti 

a hovoril som aj pánovi ministrovi, že dajte si na to pozor. Toto sú veci, ktoré sú naozaj 

nalinajkované. Nie, že sme si ich my vymysleli, ale celý tím na ministerstve školstva prišiel so 

všetkými aktuálnymi problémami, ktoré sme dali do plánu obnovy, lebo boli naviazané na 

finančné prostriedky a tieto peniaze sme chceli dostať. Takže ja som v prvom čítaní, keď som 

bojoval proti jednotlivým opatreniam, ktoré v tom návrhu zákona boli alebo neboli, tak to 

bolo presne kvôli tomuto.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ale už ste dohodnutí a už to podporíte.“ 

Branislav Gröhling: „V rámci prvého čítania sme to podporili, čo sa bude diať teraz v 

druhom čítaní, ja netuším, aké budú pozmeňujúce návrhy, ale vždy budem obhajovať rodiny, 

budem obhajovať deti tým spôsobom, že ak v tom návrhu zákona bolo, že niekto môže 

odmietnuť zobrať vaše dieťa len preto, že má nejaké postihnutie, či už zdravotné alebo iné a 

rodič si má hľadať sám školu, tak pre mňa toto proste nebude akceptovateľné.“ 

Marek Makara, moderátor: „Už ste dohodnutí teda v rámci teda bývalej štvorkoalície na 

podpore tých ďalších zákonov, lebo mal problém aj zákon o konkurze, krajinné plánovanie a 

pod. a je to samozrejme viazané na tie financie, ktoré by mali prísť?“ 

Veronika Remišová: „Ja dúfam, že teda tie zákony prejdú, ale to budem aj oceňovať aj 

podporu strany SaS pri tom školskom zákone, lebo je to na dôležité a myslím si, že tak to by 

mohol povedať pán poslanec, že pán Horecký je otvorený nejakým návrhom a určite je 

otvorený nejakej spolupráci, lebo však ide o to, aby tá reforma, resp. aby tá stranža ďalšia 

tretia z plánu obnovy prišla.“ 

Marek Makara, moderátor: „Zdieľate optimizmus povereného premiéra Eduarda Hegera, 

že teda Rázsochy budú ešte postavené z plánu obnovy?“ 

Veronika Remišová: „Pán premiér povedal, že budú, nemám dôvod mu neveriť, pre mňa 

skôr dôležité, aby peniaze dostali aj verejné a štátne nemocnice, nielen teda súkromné, ale aj 

verejné a štátne nemocnice z peňazí, ktoré v pláne obnovy ešte na zdravotníctvo sú a bola som 

tam aj s pánom generálnym tajomníkom napr. v Liptovskom Mikuláši alebo v Ružomberku a 

ja verím, že dostane ich aj Liptovský Mikuláš, aj prešovská nemocnica, Ružomberok sme my 

podporili z nášho regionálneho operačného programu, keď tam vyhorelo podkrovie, čiže 

teraz sa robí jedna obrovská rekonštrukcia za 17 000 000, ktorú z toho nášho operačného 

programu sa financovala, to som veľmi rada, ale myslím si, že tie regionálne štátne alebo 

verejné nemocnice je potrebné, aby sa našli, našli na to prostriedky.“ 

Marek Makara, moderátor: „Dobre. Pán Gröhling, poďme ešte na záver do parlamentu. O 

týždeň sa zhruba začína, teda asi možno predposledná schôdza tohto volebného obdobia. Je 

tam naozaj veľmi veľa návrhov už aj takých samozrejme, že či opakovaná 5-stovka za voľby 



Igora Matoviča, či podpora matiek tým, že sa im odpustia dane, ale aj množstvo kultúrno-

etických návrhov, napr. zákaz nedeľného predaja, zmocňovací zákon, váš ten zákon, ktorý 

rieši životné partnerstvá, poprípade zlegalizovanie potratovej tabletky, čo z toho má zo strany 

SaS-ky teda podporu?“ 

Branislav Gröhling: „V rámci podpory my sme vyjadrovali aj okolitým stranám, aby si 

pozreli jednotlivé návrhy a tá diskusia ešte bude prebiehať, naozaj tých návrhov je 250. Ja sa 

priznám, že sme niekde v polovičke, kde si ich pozeráme, ale z tých 250 návrhov my sme 

dávali niekde okolo 15 návrhov, lebo nechceme z toho robiť nejaké populistické divadlo a 

robiť si bilbordy a ostatné veci, naozaj chceme k tomu pristupovať úplne zodpovedne až do 

posledného toho dňa tohto volebného obdobia. To, čo predvádzajú ostatní poslanci, tak ja by 

som bol rád, aby si to všetci voliči aj občania tejto krajiny naozaj pozreli, že či chceme tu mať 

zákaz nedeľného predaja, ktorý už vyskúšali v okolitých krajinách. V Maďarsku, keď to bolo, 

tak sa naspäť k tomu vrátilo, lebo naozaj bol postihnutý trh. Čo sa týka Poľska, tak tam, keď 

prišiel tento návrh, tak napr. 600 pobočiek alebo podnikateľov živnostníkov muselo uzatvoriť 

svoje činnosti, a potom tam vymýšľali také veci, že napr. cez poštu posielali potraviny alebo 

bolo otvorené až do polnoci. Keď už inštitúcie na Slovensku sa vyjadrujú, že príde o 

zamestnanie 1700 ľudí a ostatným bude znížený plat, tak naozaj je to nepochopiteľné.“ 

Marek Makara, moderátor: „Ale veľkú šancu asi tento návrh nemá, pretože už aj Boris 

Kollár komunikoval, že ho Sme rodina nepodporí.“ 

Branislav Gröhling: „To netuším, že čo sa udeje, naozaj parlament je teraz úplne besný a 

odtrhnutý z reťaze. Ja neviem, že čo sa ešte bude diať do konca tohto volebného obdobia.“ 

Marek Makara, moderátor: „Pani ministerka, niekoľko zákonov tam máte aj vy, strana Za 

ľudí. Možno jedno z tých posledných príležitostí je aj presadiť zmeny v § 363, predkladá to 

vaša poslankyňa. Je predpoklad, že by to na záver volebného obdobia mohlo vyjsť?“ 

Veronika Remišová: „My sme tento, tento zákon alebo zmenu zákona obmedzenie, teda 

rozsahu používania § 363, práve tak, ako je zneužívaný pánom generálnym prokurátorom. My 

sme to dali ako prví na koaličnú radu, ale vtedy u koaličných partnerov to nenašlo, resp. u 

koaličného partnera, aby som bola presná.“ 

Branislav Gröhling: „Ďakujem.“ 

Veronika Remišová: „To nenašlo, to nenašlo podporu. A ja si myslím určite veľmi radi, aj 

strane SaS ho predstavíme, ale my sme hlasovali, keď oni dávali návrh, my sme za to 

hlasovali, čiže tu si nemyslím, že by sme sa vzájomne nepodporili. Druhý návrh zákona je 

zdaňovanie nelegálnych príjmov, ktorý predkladáme. Tretí návrh zákona je novela o 

eurofondoch. Je to taká technická novela, lebo bola prijatá európska legislatíva koncom roka 

a nadväzuje to na európsku legislatívu s tým, aby sa zjednodušili niektoré pravidlá, niektoré 

pravidlá pri eurofondoch, čiže hneď ako to.“ 

Marek Makara, moderátor: „Možno otázka k tomu, že 363 až v dvoch podobách myslím, 

riešia aj vaši poslanci, či si navzájom zahlasujete za tieto zákony?“ 

Veronika Remišová: „Určite zahlasujeme za. Zahlasovali sme aj predtým, a zahlasujeme aj 

teraz. Je to myslím, že posledná príležitosť, je to veľmi dôležité a naozaj posledná príležitosť v 

tomto programovom období nejakým spôsobom ukončiť toto 363 eldorádo, kde sa obchádzajú 

súdy.“ 

Branislav Gröhling: „Tak to sme mali ukončiť už dávno, lebo tie možnosti tu boli, keď sa 

hlasovalo o vydaní, väzobnom stíhaní pána Fica a vtedy som nepočul tiež takéto výrazné z 

vašej strany to protikorupčné a protibojovné, lebo toto sme už dávno mohli mať 

vydebatované, dávno to mohlo byť prijaté, pretože viete, že pán Baránik bojuje za to pomaly 

dva, a ak nie viacej rokov, že toto je ten sporný paragraf, ktorý by sme mali vyriešiť.“ 

Marek Makara, moderátor: „Jednou vetou, pani ministerka.“ 



Veronika Remišová: „Keď ja som tento návrh obmedzenie 363 priniesla na koaličnú radu, 

prosila som všetkých koaličných partnerov, jeden bol proti a dvaja ma nepodporili, čiže toto 

je pravda o 363.“ 

Marek Makara, moderátor: „Dobre. Uvidíme, budeme to sledovať.“ 

Veronika Remišová: „Ale podporíme aj váš, a dúfam, že aj vy náš.“ 

Marek Makara, moderátor: „Dáma a pán, ďakujem za účasť v dnešnej relácii O päť minút 

12. Boli tu s nami, pani ministerka, Veronika Remišová.“ 

Veronika Remišová: „Ďakujem za poslanie, prajem krásnu nedeľu všetkým.“ 

Marek Makara, moderátor: „A podpredseda strany SaS, pán Branislav Gröhling.“ 

Branislav Gröhling: „Peknú nedeľu prajem.“ 

Marek Makara, moderátor: „Z dnešného O päť minút 12 je to všetko, zostaňte aj naďalej s 

RTVS, nasleduje Občan za dverami s Patrikom Hermanom, dovidenia.“ 

 

13:06:06 koniec programu O 5 minút 12. 
 

 


